

MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KETIG
PARLIMEN KEDUABELAS
9010

Jawapan-Jawapan Pertanyaan Jav
Lisan Harian Yang Tidak Dapat Dij
Dalam Dewan Rakyat Daripada
Kementerian

HARI SELASA: 12 OKTOBER 201

ANGAN PERUNDANGAN
MEN MALAYSIA

FANEWNGAM

**JAWAPAN-JAWAPAN BAGI PERTANYAAN-PEIS ANYA
JAWABAN YANG TIDAK DAPAT DIJAWAB DI ALAM DEWAN
(GOALAI NO. 3 MINGGU 47)**

**NOTA: JAWAPAN-JAWAPAN BAGI SOALAN NO. 1 HINGGA 7
SOALAN NO: 25 DIJAWAB SEKALI BERSAMA SOALAN NO: 3 [RUJUK
PENYATA MASMI HARIAN (HANSARD)]**

AAALAM EYA 8

PEMBEPJTAHiy EEEEFAMYAAE EEWAIJ KAIAYAY JAWAPAE EYEH YJS,,
DAYQ^S UOW YI»EA LAB itYYYYEEAI! EEYIEAYAE!

E E AYAI YEA AE : LSYAE
AAAI I? A : YUAN EAACA^eACEI3EEA EEE
[BAMDAIR KUCHIE©]
TARECH : 12 OCTOBER 201©
SOALAM :

Yuan Chosig Gliheng Jen [Bandar Kuching] rninta MENTERI
KESSHATAIM menyatakan bilakah Kerajaan akan membina tempat letak
kereta bertingkat di Hospital Urn urn Kuching dan apakah
cadangan/alternatif Kerajaan untuk menyelesaikan masalah kekurangan
tempat letak kereta di hospital tersebut.

Tuan Yang Dipertua,

Pihak Kementerian amat prihatin tentang keperluan tempat letak kereta
bertingkat bagi mengatasi masalah kesesakan di Hospital Umum
Sarawak. Justeru itu projek pembinaan Tempat Letak Kereta Bertingkat
Hospital dengan kapasiti 500 tempat letak kereta telahpun dicadangkan
untuk dilaksanakan melalui *1st Rolling Plan* Rancangan Malaysia Ke-10
(RMK-10). Memandangkan kekangan peruntukan, projek ini tidak
tersenarai di dalam projek-projek yang diluluskan oleh pihak EPU untuk
RMK-10 baru-baru ini.

Sebagai langkah alternatif, pihak Hospital Umum Sarawak telah membina

tempat letak kereta tambahan berdekatan Wad Dahlia, Hospital Umum Sarawak yang diluluskan di dalam projek Ubahsuai dan Naiktaraf (Butiran Projek 00600) Tahun 2010 untuk mengurangkan kesesakan meletak kenderaan di kawasan hospital.

Mo ■: 9'

PISfiiBEmAlHiU PERTAMYAA^

pascyay Malaysia i

..... aatpiy: smn& bo^! ajipol

f LiPARAP}

PERYAPYAAP : U3AM

TARPCPi : IAiQAPPJ

Datiok .Jpjsld© Pin Ajirol f Utoararo) minta RfIENTERI KEWAMGAM menyatakan apakah penggunaan dinar emas dan dirham perak di Kelantan bercanggali dengan perundangan sedia ada apatah lagi membabitkan urusan dasar dan pengurusan kewangan Malaysia dan apakah langkah-langkah susulan daripada Bank Negara Malaysia (BNM) dalam hal sedemikian.

DARIPADA : DR. HAJI DZULKEPLY BM AMH1AD

f KUALA SELAWGOR)

PERTAMYAAN : USAM

TARIM HI : ISJtOil©

Dr. Haji Dzulfeily bin Ahmad (Kuala Selangor) minta SENTERI KEWAMQAIM menyatakan pendirian Kerajaan Pusat tentang pengenalan dinar dan dirham yang diterbitkan oleh Kerajaan Negeri Kelantan Darul Naim.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Saya memohon untuk menjawab soalan dari Yang Berhormat Libaran bersama-sama soalan dari Yang Berhormat Kuala Selangor yang dijadualkan dijawab pada 19 Oktober 2010 kerana kedua-duanya menyentuh perkara dan isu yang sama.

2. Untuk makluman Yang Berhormat, di bawah undang-undang Malaysia, khususnya seksyen 20, Akta Bank Negara Malaysia, hanya Bank Negara Malaysia mempunyai kuasa untuk mengeluarkan mata wang yang sah diperlakukan untuk pembayaran hutang dan barangan serta perkhidmatan di Malaysia.

3. Penerimaan ringgit di dalam negara bermakna bahawa sesiapa sahaja boleh menggunakan ringgit dengan mudah dan tanpa perlu ragu-ragu terhadap nilai mukanya.

4. Penggunaan wang berasaskan komoditi seperti emas dan perak dalam urusan niaga akan menyebabkan orang ramai menanggung risiko-risiko tertentu seperti:

4.1 kurangnya penerimaan nilai muka komoditi tersebut kerana harganya yang sentiasa turun naik. Ini akan mewujudkan ketidakpastian dalam sesuatu urusan niaga.

41: masaldiunf.Mk mengesahkan ketulenan emas alau perak

tersebut serta kemungkinan berlakunya pemalsuan yang berieluasa.

Kad^Mlt *a iialiv- ini al:an m^ihjaskan haE-: >!an p-erlindin'igaii pengguna.

5. Tindakan oleh mana-mana irtdividis atau ontiti mengeluarkan alau mengisytiharkan pengeluaran instrumen atau mata wang alternatif adalah melanggar undang-undang. Kerajaan memandang serius tentang psrkara ini dan Bank Negara Malaysia akan mengambil langkah sewajarnya terhadap individu atau entiti tersebut.

6. Kerajaan juga menasihatkan orang ramai agar terus menggunakan mata wang kertas dan syiling yang dikeluarkan oleh Bank Negara Malaysia dan tidak menggunakan medium pertukaran yang lain dalam urusan seharian mereka.

7. Ini bagi melndungi orang ramai daripada risiko yang timbul akibat penggunaan mata wang selain ringgit dan juga bagi memastikan ekonomi berfungsi dengan cekap bagi kebaikan orang ramai dan perusahaan perniagaan.

SOALAN NO: 10

PARLIMEN MALAYSIA PEMBERITAHU PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : Lisan

DARIPADA : Datuk Eric Enchin Majimbun
[Sepanggar]

TARIKH : 12 Oktober 2010

SOALAN : Datuk Eric Enchin Majimbun
[Sepanggar] minta **MENTERI**

PERTANIAN DAN INDUSTRI ASAS TANI

menyatakan:-

jumlah keluasan tanaman padi dan tanaman kontan di setiap negeri serta hasilnya. Berapa kadar peratus tanaman ini berbanding dengan keperluan bagi setiap negeri.

JAWM'AN

hum Yafiigi Oc Perfea,

Pada tahun 2010, anggaran Ewas bertanam bagi tanam padi negara adalah seluas 674 ribu hektar dengan Kedah mencatatkan keuasan tertinggi iaitu 211 ribu hektar (31.3%), diikuti oleh negeri Sarawak seluas 123 ribu hektar (18.2%) dan Perak seluas 32 ribu hektar (12.2%).

Jumlah pengeluaran padi negara dianggarkan sebanyak 2.55 juta tan metrik. Penyumbang tertinggi adalah negeri Kedah iaitu sebanyak 1.02 juta tan metrik (39.3%) diikuti oleh negeri Perak 271 ribu tan metrik (10.6%) dan Kelantan sebanyak 232 ribu tan metrik (9.9%).

Secara keseluruhannya, anggaran tahap sara diri bagi menampung keperluan beras negara adalah 71.4% pada tahun 2010. Tahap sara diri beras mengikut negeri menunjukkan hanya Perlis, Kedah dan Kelantan yang melebihi jumlah permintaan beras di negeri masing-masing. Kedah, di samping beras yang diimport dari negara-negara luar dibekalkan ke negeri-negeri lain bagi memenuhi keperluan yang tidak mencukupi.

Tanaman kontan merupakan tanaman singkat masa yang mengambil tempoh 3 hingga 6 bulan. Ia merangkumi hampir semua jenis sayur-sayuran termasuk jagung, ubi keledek, ubi kayu, ubi keladi dan kacang

tanah. Bagi tahun 2010, jumlah keluasan bertanam yang dianggarkan adalah seluas 82 ribu hektar dengan negeri Johor mencatatkan keluasan bertanam tertinggi iaitu sebanyak 26 ribu hektar (31.2%), diikuti oleh Pahang seluas 14 ribu hektar (17.3%) dan Sarawak seluas 8 ribu hektar (10.2%).

Anggaran jumlah pengeluaran tanaman sayur-sayuran negara bagi tahun 2010 adalah sebanyak 664 ribu tan metrik yang mana Johor merupakan penyumbang terbesar iaitu sebanyak 201 ribu tan metrik (30.2%) diikuti oleh negeri Pahang sebanyak 101 ribu tan metrik (15.3%) dan Kelantan sebanyak 77 ribu tan metrik (11.6%).

Tahap sara diri bagi sayur-sayuran dianggarkan adalah 45.8% pada tahun 2010. Hanya Pahang dan Johor sahaja yang melebihi permintaan domestik di negeri masing-masing. Negara masih mengimport sayur-sayuran bagi menampung keperluan sayur-sayuran domestik yang tidak mencukupi.

mALfiM mx:

pmrawNAMt : Lmm

ApAdPM)A : Y.B. OATUK 8APAWS BM HAM AMMy

(SSPiTAMG)

TMfiSCH : 12 OKTOBERI 201(0) (SELASA)

SOALAM:

YM,, DATUGC SAPAWS BIM HAJI AHMAD (SPBTAWG) rointe. SiEMTERI KEIRJA RAYA menyatakan cadangan menaik taraf menjadikan Lebuhraya Sindumin-Sipitang-Beaufort-Papar bagi keselesaan pengguna jalan raya, memandangkan ia laluan penting dalam rangkaian jalan Pan-Borneo.

JAWAPAN:

Tuan Yang Di-Pertua;

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kementerian Kerja Raya sememangnya memberikan tumpuan terhadap pembangunan rangkaian jalan raya di negeri Sabah. Sehubungan itu, di antara projek berkeutamaan tinggi yang akan dilaksanakan dalam RMKe-10 ialah Cadangan untuk Menaik Taraf Jalan Raya di Sepanjang Laluan Miri, Sarawak ke Kota Kinabalu, Sabah melalui Sindumin-Sipitang-Beaufort-Papar dengan anggaran kos keseluruhan sebanyak RM513 juta. Skop kerja projek ini melibatkan kerja-kerja menaik taraf jalan sedia ada kepada 2 lorong 2 hala (*2 lane single carriageway*) sepanjang 325 kilometer, mengganti jambatan-jambatan, melebar bahu jalan dan membaiki cerun di sepanjang laluan berkenaan. Walau bagaimanapun, pelaksanaan projek ini tertakluk kepada peruntukan RMKe-10 yang akan diluluskan oleh Unit Perancang Ekonomi, Jabatan Perdana Menteri.

Sekian, terima kasih.

a is ft t-iw : 12

PEMBEKim-^ MhmfAEITAA^ oei'AW IjAOT

FEirfFA^fAAAN

LISAN

iA^rVAAI.

y,,:a pum thab^a
(YIAAYAH)

immi

80ALAM:

Y.B. PUAM TERESA KOK SUH SIM [SEPUTEH] minta Menteri Pelajaran menyatakan apakah langkah Kementerian untuk mengatasi masalah kekurangan Sekolah Rendah Jenis Kebangsaan Cina di Lembah Klang. Berapa jumlah Sekolah Rendah Jenis Kebangsaan Cina akan dibina oleh Kementerian di Kuala Lumpur dan Selangor dalam 5 tahun akan datang.

JAWAPAN

Tuan Yang Di Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, senarai terperinci projek-projek pembangunan pendidikan dalam RMKe-10 belum lagi ditentukan sepenuhnya. Namun, penetapan pembinaan sekolah baru atau penambahbaikan adalah berdasarkan kepada keperluan bukan berasaskan desakan mana-mana pihak atau dikhususkan kepada sesuatu tempat.

Kementerian Pelajaran Malaysia (KPM) sentiasa mengambil berat dan memberi perhatian yang sewajarnya kepada setiap permasalahan tanpa mengira jenis sekolah. Has rat Kerajaan adalah untuk menyediakan peruntukan secukupnya bagi membiayai pembinaan dan menaik taraf semua sekolah-sekolah di negara ini. Agenda utama Kerajaan adalah untuk membangunkan pendidikan negara secara menyeluruh; merapatkan jurang pembangunan, p rasa ran a dan

pencapaian murid; memperbaiki sekolah daif, serta memberi akses dan pendidikan yang berkualiti kepada semua murid. Walau bagaimanapun, pelaksanaan adalah tertakluk kepada kemampuan kewangan Kerajaan serta keupayaan KPM dalam menyediakan kemudahan tersebut.

Rjm 06

DEWAM IRA KYAT PEWERGTAHUAIM PERTAMYAAM
iY3E8YUARAT KE11GA, PEPGGAL KETJGA PARLIiEPI PEDUA BELAS (2010)

PERTAPYAAP : US AM

DAPIPADA : Y.B. TUAN PAJS PiOHD POR EM
OTHiiMIAiMfHULU TEREMGGAPLP

TARIKH : 12 OKTOBER 2010 (Selasa)

SOALAM :

Tuan Haji Slohd Nor bin Othmam (Hullu Terengganu) minta Perdana Sleifteri rnenyafakan langkah-langkah Kerajaan untuk memperkasakan perjawatan pegawai-pegawai agama dalam perkhidmatan Kerajaan.

JAWAPAN : fY„B. SENATOR MEJAR JENERAL DATO^s SERS JAMfiL KH8R
BAHAROS1 (B)_s SIENTERfi DI JABATAM PERDAWA HEMTERJ
)

m. POAPAW:

Tuan Yang Di-Pertua,

Jabatan Kemajuan Islam Malaysia (JAKIM) telah mengemukakan kertas permohonan kepada pihak Jabatan Perdana Menteri (JPM) dan Jabatan Perkhidmatan Awam (JPA) bagi mengkaji semua dan menambahbaik skim perjawatan Hal Ehwal Islam pada 29

September 2010. Kertas permohonan tersebut masih lagi dalam pertimbangan pihak JPM bagi tujuan perakuan sebelum dipanjangkan kepada pihak JPA untuk kelulusan. Isu/perkara yang dikemukakan adalah seperti berikut:

- ® Cadangan Menaik Taraf Syarat Lantikan Skim Hal Ehwal Islam Gred S41, S27 dan S17.
- Cadangan Pindaan Syarat Pengesahan Gred S41 Melibatkan Diploma Pengurusan Islam (DPI).
- Cadangan Mengeluarkan Skim Hal Ehwal Islam Dari Klasifikasi Perkhidmatan Sosial (S) dan Penjenamaan Semula Skim Hal Ehwal Islam.

Di samping itu, pihak Jabatan Agama Islam Negeri (JAIN) dan Setiausaha Kerajaan (SUK) negeri sedang mengkaji penaiktarafan perjawatan Pegawai Tadbir Agama Daerah / Zon / Jajahan daripada Pegawai Hal Ehwal Islam (PHEI) Gred S44 ke S48. Gred perjawatan pada masa sekarang adalah PHEI Gred S44 bagi Daerah/ Zon/Jajahan yang luas dan PHEI Gred S41 bagi Daerah/Zon/Jajahan yang kecil. Pihak JAKIM telah mencadangkan beberapa model penaiktarafan untuk digunapakai oleh pihak JAIN dan SUK negeri dalam merangka model yang sesuai digunakan berdasarkan faktor keluasan

daerah/zon/jajahan, populasi penduduk dan bebanan tugas yang dipertanggungjawabkan. JAKIM juga bertindak sebagai penyelaras penaiktarafan tersebut untuk dipanjangkan kepada pihak Jabatan Perkhidmatan Awam (JPA) untuk pertimbangan kelulusan. Sehingga bulan September 2010

atbartyak ■mpaf (P) negeri faitu PePrkaia P.Pfnang; PePnc*a; dan Terengganu telah mertcfhantar kePaa caclangan penaiktarafan

Payiawai Tadbir Ayama Daeiah/ZuTpjajahan kepada BahagPn P'^nnunjyan Pumbar Manusia, PPPHVs bayi Ppjan yanyPara^aia P-Paa ^aaanyan ra^jtri-negeri •: tersebut uarsyyijn^aPa mode! taaiaPlanitah yany fePb ap:abanyakan a!ab yihaa Pa! JiVi.

PekPih, tarirna kasih

Soalan No: 14

**MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KETIGA,
PARLIMEN KEDUA BELAS TAHUN 2010 PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN
DARIPADA : YB DATO' NGEH KOO HAM (BERUAS)
TARIKH : 12 OKTOBER 2010
SOALAN :

Minta **Menteri Kemajuan Luar Bandar Dan Wilayah** menyatakan kenapa Jabatan Hal Ehwal Orang Asli bertindak di luar bidang kuasanya dengan mengeluarkan arahan untuk memberhentikan pembinaan rumah ibadat gereja Orang Asli di Pos Pasik, Gua Musang, Kelantan. Apakah tindakan yang akan diambil terhadap pegawai ini.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Yang Berhormat, berdasarkan rekod maklumat tanah di kawasan penempatan masyarakat Orang Asli dari Jabatan Hal Ehwal Orang Asli (JHEOA) menunjukkan status tanah di Pos Pasik, Gua Musang tersebut merupakan tanah Kerajaan Negeri. Justeru itu, sebarang projek pembangunan fizikal di atas tanah berkenaan bagi tujuan umum atau kemudahan awam termasuklah pembinaan gereja perlu mendapatkan kelulusan terlebih dahulu dari Pihak Berkuasa Negeri (PBN) berkenaan.

Hiti adalah afdaraa do-naan l"iei:-syir;n Gb, Kanun Taaab Negara l.J('A yanu manyafakan baliawa f-'BhJ boleh dengnn pemberftahuan da lam Warta meri/abkan mana-mana 'amah iw, en unU!k aebararu] tujuaiWiujuan urn uni '■tnij !(^i1 if_fr irihrJt £ ?iW nW'i,.

rluiiaka[a. hi'-ru'iuk f^ya-dr; yekay-ii add, kanun 'l>ui-oiEi iday-m 1ddd jfgyi turut menyafcakaii j«endudukan s.pembinaan bannunan) ten pa kebenaran di atas tanah Kerala an Negeri boleh dikenakan fcindakan undany-undann. Maka dengari itu, a da la h menjadi fcanggungjawab 3 hi EGA bagi meniasdkan kesentosaan penduduk masyarakat dan kawasan Orang Asli dilindungi faerdasarkan peruntukan undang-undang yang sedang berkuatkuasa.

Sehubungan dengan itu, JHEOA berpendapat pembinaan bangunan tersebut perlu diberhentikan bagi mengelakkan kerugian yang lebih besar kepada pihak yang membangunkan bangunan tersebut apabila PBM mengambil tindakan undang-undang kelak.

Justeru itu, tindakan pegawai JHEOA mengarahkan agar kerja-kerja pembinaan gereja tersebut diberhentikan adalah wajar dan bertepatan dengan peruntukan undang-undang yang sedia terpakai.

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN

DEWAN RAKYAT. MALAYSIA

PERTANYAAN DARIPADA	LISAN TUAN LIANG TECK MENG
KAWASAN	SIMPANG RENGAM
TARIKH NO. SOALAN	12.10.2010 (SELASA) 15

SOALAN:

TUAN LIANG TECK MENG [Simpang Renggam] minta MENTERI PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI menyatakan apakah cabaran di kalangan sektor ekonomi yang akan dihadapi oleh Malaysia setelah ‘Komuniti Ekonomi ASEAN’ direalisasikan pada tahun 2015.

JAWAPAN:

1. Negara-negara anggota ASEAN berhasrat untuk merealisasikan penubuhan komuniti ASEAN menjelang 2015. Komuniti ASEAN ini merangkumi 3 tunggak utama iaitu Komuniti Politik dan Keselamatan, Komuniti Ekonomi dan Komuniti Sosio-budaya.

2. Bagi merealisasikan AEC, satu Pelan Tindakan AEC (*AEC Blueprint*) telah ditandatangani oleh para pemimpin ASEAN pada 20 November 2007. Pelan Tindakan AEC merupakan dokumen yang menggariskan langkah-langkah yang perlu diambil oleh setiap negara anggota ASEAN dan merealisasikan AEC pada 1 Januari 2015 iaitu:

- (i) Mewujudkan ASEAN sebagai pasaran tunggal dan**
pysat pe _ " mmm;
 - (ii) fii(ifinpdikap ASEAN sdbagai *Imwimmi @tori]@mi 'pr ~***
D~@rc3afa ssaBimg;
 - (iii) Siesijadikan ASEAN sebagai lcawasap pembarogmao**
etoGiomi yang safcsama (*eqmlahlle m@mmm*
dl@w@l@pmmi); dan
- pw) EiemasiEcan ASEAN tertys dimtegrasikaQT) cfesigan
@tomi@r^s ~;ⁿ@baL

3. SeSakat M, ialaysoa teOaEh rmemenyhi toroitmeoi cli
Imwub Felasi TMakaon ASEAN bagi memassisuttaBi @Mi
amp@r£ bagi pdrdagaGngaoi baraoigasni oeitra^ASEANo
Malaysia juga telah meDBberafllssaslkaoD sub=sekt@r
perfcMdmataOo Batki sebanyak 48 syb^sektor perkMmata&i
akam dilibefalssasikaGi seeara progress! s@b@lym 1 Janoari
201S_D Seflam dlaropada perdagaoigara baramgarti @lap
p@rkhodmatan₉ megara-onegara angg@ta ASEAN jyga
mempertmgatkaGi daya sang Mm peSabyraoi meialya
Ferjatmjiasi tomprfshdnsif P@0aburan (*ASEAN*
C@mpmh@mawe UnweBimeni Agreement = A01A)_D AOIA

meliputi aspek perlindungan, liberalisasi, promosi dan fasilitasi pelaburan. Untuk menjamin ASEAN kekal berdaya saing, negara-negara anggota juga melaksanakan polisi persaingan, perlindungan hak harta intelek, pembangunan infrastruktur, pembangunan industri kecil dan sederhana, bidang percukaian dan dalam lain-lain sektor-sektor ekonomi seperti pengangkutan, tenaga, pertanian, galian, perhutanan, kewangan, telekomunikasi, pelancongan dan ICT.

4. Usaha-usaha untuk merealisasikan Komuniti Ekonomi ASEAN dilaksanakan secara berperingkat dan progresif untuk memberi ruang bagi ahli-ahli perniagaan Malaysia untuk meningkatkan keupayaan dan dapat menghadapi cabaran dengan pembukaan pasaran di bawah AEC. Sebagai contoh, pemansuhan duti import telah dilaksanakan secara progresif mulai 1993. Manakala, pembukaan pasaran sektor perkhidmatan mulai 1995.

5. Malaysia perlu melihat Komuniti Ekonomi ASEAN sebagai satu peluang bagi memperluaskan aktiviti perniagaan dengan negara-negara ASEAN. Dengan penduduk seramai 27 juta, pasaran Malaysia adalah agak terhad.

6. Malaysia kini terus menikmati faedah daripada integrasi ekonomi ASEAN. ASEAN merupakan pasaran yang penting bagi eksport Malaysia di mana pada 2009, jumlah eksport Malaysia ke negara-negara ASEAN mencatatkan nilai

LS . AAA- Ae,;, - A... ' - .aah;; Arb rxA jj^h.;LA,h eksport global

Malaysia. ASEAN juga merupakan sumber Import yang penting di mana Malaysia mengimport 25.2 peratus daripada keseluruhan import dari negara-negara ASEAN (RM 109.5 billion). Selain daripada menjadi pasaran penting, kebanyakan syarikat-syarikat perkilangan dan perkhidmatan Malaysia juga telah mengambil peSuang daripada liberalisas di raniau ASEAN untuk menempatkan operaei m@r@ka di s@mya uiegara ASEAN.

7. tJaalha *imiuk* mewyjydkaiii AE© m jyga M&h memlbawa faedalni kepada ASEAM yarag dapat did shat dlatri segi peeimgkatan dalam:

(i) Perdagariigao lyar ASEAM pioig meoioatatfcan) US\$ HJS4 Mlta pada tataro 200® diroaria nilai eksport oimieatatkari) US\$ H10,5 lbilito dan import setaiyak OS\$ 72BA Mlta;

(Si) Perdagangaoi intra°ASEAM pioig menoatatkasi US\$ 37SJ> MDo©m) diiroaeia mlai eksp©rt mert)©atatkari yS\$1 @©o© liliioro daoi import sefeaoDyak US\$ 17®o6 Mtan PtsrdagaEragaGi Csarangara orrtra^ASEAM mewakili 243 peratus daripada Jymlah keselyryhan perdagaoigasi barasigam n©gaG^a°iii©gara ASEAM;

pi) GCemasukasi peflataraGi lasigsycig asmg k© rantau ASEAM sefeamyak US\$ WM Moot pada tatam 2009.

Pelaburan secara kumulatif dari 2006-2009 adalah sebanyak US\$ 215.7 billion; dan

(iv) Keluaran Negara Kasar ASEAN yang bernilai US\$ 1.5 trillion bagi tahun 2009.

8. Komuniti Ekonomi ASEAN yang akan direalisasikan pada tahun 2015 tidak seharusnya dilihat sebagai satu cabaran kepada ahli-ahli perniagaan di Malaysia. Sebaliknya, ianya perlu dilihat sebagai peluang yang terbuka luas dan ahli-ahli perniagaan Malaysia harus menyediakan diri untuk menikmati faedah daripada integrasi ekonomi ASEAN.

PEIVtBERimUiy PERTAMYAAH DEWAW RAYYAT

rYYrYYYYYN

ICYYrYYA

LfSAN

YB. TUAH EYYI YE-Y E5YA
MI-\ YYb! HK (SHY

YYY

12YY20Yi

SO ALAN:

Y.B. YUAN HAJI CHE UDA BIN CHE NIK [SIK] minta Menteri Pelajaran menyatakan pemotongan bajet 2010 Kementerian Pelajaran (KPM) memberi kesan kepada Proses P&P dan latihan staff Kementerian serta guru-guru sekolah, adakah bajet 2011 telah dapat memperbaiki keadaan ini dan golongan pendidik yang menghadiri kursus dan latihan dalam perkhidmatan dibayar selayaknya dengan hak dan jumlah bayaran yang sepatutnya.

JAWAPAN

Tuan Yang Di Pertua,

Kementerian Pelajaran Malaysia (KPM) menyedari terdapat pengurangan peruntukan yang disediakan oleh Kerajaan dalam bajet 2010. Keadaan tersebut bukan sahaja berlaku kepada KPM malahan dihadapi oleh kementerian-kementerian lain. Namun demikian, dengan langkah berjimat cermat yang dilakukan oleh KPM dalam pengurusan kewangan yang diperolehi tidak menjejaskan program-program utama yang dirancang oleh KPM sepanjang tahun 2010. Malahan semua program-program utama tersebut dapat dilaksanakan dengan jayanya.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, di dalam cadangan Anggaran Belanja Mengurus (ABM) bagi tahun 2011 ini pula, KPM telah memberi perhatian kepada keperluan untuk melaksanakan kursus dan latihan dalam perkhidmatan bagi golongan pendidik. Sehubungan itu, sejumlah peruntukan yang lebih besar telah dipohon untuk tujuan tersebut pada tahun hadapan dan dijangka pelaksanaan kursus dapat berjalan dengan lebih baik dan memberi manfaat lebih besar.

Rjm 03

YAAAAAAE aamae *iMrM*
EAAAY:, . , EAEAYAE E AAA: AcAA
TAE1CE 12 AKYAAEA AAY pELAAA)

SOALAM

HO. 17

Datuk Wee Jack Seng If Tamjong Plai] rnsnta MENTEIRB PEIMGAJIAW TSiMGG! menyatakan mempertimbangkan cadangan mewujudkan Pusat Pengajian Tinggi (IP!) (Teknikal) atau lain-lain bidang di Kawasan Parlimen Tanjong Piai khususnya di kawasan DUN Pekan Nenas bagi menaiktaraf dan menambahnilai sosial dan ekonomi di kawasan berkenaan yang juga berada dalam Koridor Wilayah Pembangunan Iskandar.

JAWAPAM

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, pada masa ini kementerian tidak mempunyai perancangan untuk menubuhkan IPTA baru termasuk di Tanjong Piai. Terdapat beberapa IPTA yang member! pengkhususan dalam bidang teknikal dan bidang-bidang lain yang telah beroperasi di negeri Johor iaitu Universiti Teknologi Malaysia (UTM), Universiti Tun Hussein Gnu (UTHM) dan kampus-kampus cawangan Universiti Teknologi MARA (UiTM) di Segamat dan Larkin. Kementerian

berpandangan bahawa jumlah IPTA yang sedia ada adalah mencukupi untuk menampung keperluan sumber tenaga mahir negara. Kementerian memberi tumpuan untuk memperkasakan IPTA sedia ada. Walau bagaimanapun, Kementerian tiada halangan bagi penubuhan IPTS terutama yang menawarkan program-program kritikal.

Sehingga Ogos 2010, terdapat 27 buah IPTS di Wilayah Pembangunan Iskandar. Di negeri Johor juga terdapat 2 buah politeknik dan 5 kolej komuniti induk serta 4 kolej komuniti cawangan termasuk Kolej Komuniti Cawangan Tanjong Piai turut menawarkan kursus-kursus teknikal dan lain-lain bidang. Kesemua IPT ini masih mampu untuk menampung keperluan pendidikan tinggi di negeri Johor.

'm

PE^BERETAllyABi PEliAFaiBB'AAM
PFJWAM RAKYAI

BEBTABBBABS

BA<3S JAWAB LBS AW

BAJBPBMB,

IAIT-A BEIAJBEEBB' BEIB BIABAE
[EBI/E.ABABEAB^^AJ

EABiiBB

12 O'[\T QBE A BPIE p;ELABAJ

SQALAM

18

Dr. IHaji Dzulkaffly bin Ahmad [Kuala Selangor] minta MENTERI
PEMGAMGKUTAW menyatakan sama ada akan meneruskan perolehan
38 unit *Electric Multiple Unit* (EMU)-6 koc untuk KTMB dari China, setelah
pihak SPRM mengesahkan memulakan siasatan tentang dakwaan
perbezaan harga yang melampau mengakibatkan kerugian wang rakyat
sebanyak RM500 juta.

JAWAPAIM Tuan

Yang DiPertua,

Untuk makluman YB Kuala Selangor, Surat Setuju Terima bagi perolehan
38 set *Electric Multiple Unit* (EMU) 6 koc telah pun dikeluarkan kepada
CSR Zhuzhou Electric Locomotive Co. Ltd. pada 19 Mei 2010 iaitu
sebelum apa-apa siasatan dimulakan oleh pihak SPRM. Dengan itu satu
ikatan kontrak telah wujud yang mana telah ditandatangani pada 23 Julai
2010. Dakwaan tersebut sedang disiasat oleh SPRM. Sehingga kini,
Kementerian Pengangkutan masih belum menerima sebarang laporan
berkenaan siasatan tersebut.

SOALAN NO.:

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : Y.B. DATUK SIRINGAN BIN GUBAT

[RANAU]

TARIKH : 12 OKTOBER 2010 (SELASA)

SOALAN:

Y.B. DATUK SIRINGAN BIN GUBAT [RANAU] minta **MENTERI KERJA RAYA** menyatakan berapa rangkaian jalan raya yang termasuk dalam pelaksanaan dalam tahun 2011 di kawasan P.179 Ranau.
Tuan Yang Di-Pertua;

Untuk maklumsri Ahli Ysny Idertiormat, terdapRi: 2 pfujuk menaik taraf jalan yang dicadr:r:tj *mluk* dilaksanakan oleh Kementerian Kerjy; Asya di te-iwa^an Ystu^ii dalfim *ivflmg oisi'e* ■«5rtama (2011 “2012) t-YirfCoingan Malaysia [e~?epyluii (AliVYOjAO). Projek-projek tersebut adalah seperti berikut:

([il) Projefc Menaik Taraf Jsjiara Ramau - Tambynaiig Fasa
m

Skop projek ialah menaik taraf jalan dengan standard piawai JKR R3 sepanjang 33 kilometer dengan anggaran kos projek ialah RM18Q jufa; dan

{2} IPraj@Gt Weoiaaik Taraf Jalam Ranau - *WmraCcau*, Fasa 2

Skop projek ialah menaik taraf jalan dengan standard

piawai JKR R3 sepanjang 4 kilometer dari Kinapulidan ke Kigiok, termasuk pembinaan sebuah jambatan sepanjang 40 meter. Anggaran kos projek ialah RM25 juta.

Walau bagaimanapun, pelaksanaan kedua-dua projek ini tertakluk kepada kelulusan dan peruntukan diperoleh dari Agensi-Agensi Pusat dalam RMKe-10.

Sekian, terima kasih.

PEMBERITAHU PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT. MALAYSIA

PERTANYAAN DARI PAD A	LISAN PUAN CHONG ENG
KAWASAN	BUKIT MERTA JAM
TARIKH	12.10.2010 (Selasa)
NO. SOALAN	20

PUAN CHONG ENG minta **MENTERI PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI** menyatakan mengapakah **FDI** di **Malaysia** jatuh sebanyak **81 peratus** pada **2009** dan jauh lebih rendah daripada negara jiran **ASEAN** seperti **Indonesia, Filipina, Singapura, Thailand, Vietnam**. Apakah langkah-langkah Kerajaan untuk memantapkan lagi **FDI Malaysia**.

JAWAPAN

Tuan Yang DiPertua,

Menurut Laporan *World Investment Report 2010* yang dikeluarkan oleh Persidangan Perdagangan dan Pembangunan Pertubuhan Bangsa-Bangsa Bersatu

(UNCTAD), FD1 global telah menurun secara keseluruhan
di mana FD1 Malaysia telah merekodkan penurunan
sebesar 81 peratus dari US\$8.1 bilion pada tahun
2008 kepada US\$1.4 bilion pada tahun 2009.

Negara-negara lain seperti Thailand, Indonesia dan

Malaysia juga mengalami penurunan dalam FDI
melainkan 29 peratus, 47.3 peratus dan 44 peratus
masing-masing.

Pergerakan FDI Malaysia yang negatif ini adalah disebabkan

oleh

kelemahan ekonomi global yang berlaku pada tahun 2008 dan
berpuncaknya pada tahun 2009. Selain itu, ketidakpastian
ekonomi global yang berlaku pada tahun 2008 dan 2009
juga telah menyebabkan penurunan FDI ke Malaysia yang
disebabkan oleh ketidakpastian ekonomi global yang berlaku
pada tahun 2008 dan 2009.

peralihan ekonomi Malaysia daripada sektor berintensifkan
modal kepada industri yang berintensifkan pengetahuan;

- peningkatan persaingan bagi FDI daripada ekonomi besar yang sedang meningkat naik seperti India, China dan negara-negara ASEAN serta pusat pelaburan yang sedia wujud; dan
- beberapa cadangan projek pelaburan yang diluluskan oleh Kerajaan telah mengalami kelewatan dari segi pelaksanaan berikutan keadaan ekonomi yang kurang menentu tersebut.

Tuan Yang DiPertua,

Menyedari kepentingan meningkatkan pelaburan masuk ke Malaysia, Kerajaan telah mengambil pelbagai langkah proaktif termasuk:

- memperkenalkan beberapa program bagi memacu pertumbuhan ekonomi negara termasuk Program Transformasi Kerajaan (GTP), Rancangan Malaysia Ke-10 (RMKe-10) dan Program Transformasi Ekonomi (ETP) yang mengandungi sistem pemantauan pertumbuhan ekonomi yang kukuh;
- memperkenalkan 12 bidang ekonomi utama negara (NKEA) melalui makmal yang diperkenalkan oleh Unit Pengurusan Presfasi dan Perlaksanaan (PEMANDU). Bidang

tersebut dijangka akan menarik pelaburan

faoung ionggo [Maiapsla;

memfokus kepada sektor-sektor yang bernilai

0 j @ d i s t i t e d' u © 0 O c a

pengetahuan serta teknologi baru muncul;

ruia o J a €3 o ka o HIDA sdbagai ag^ra peoiggaiafeart pelatoran
ytama bagi seSct@r pelcitaigan dan **perMdmaftm iIDA juga**

dtorporatkari] dan

difeeri lkuasa y tufty lk snra@mtaau tospuftusan seoara "Veal tiro®"
k@tika b<arandmg dengsin para pelafeur y&mg

menjalankan aMwirfii pr©ro©si penggaDakaii peSabyran dam
perdagangan yang agr©sifi fbagi menaok
lebaEhi basiyak pelafeyrasi tdfnrapatam dan asmg;

melalcsaoiakaGi imslafof pemaftnMsaSiMfean lk® atas sistem
pdriyam penan perteMdroatain] s@©ara berferrusan roeflalyi
peroantayaoi PasyIcam Peftygas GClias PemydaSieara
Ptmoagaami (PE11UDAH); dam **menggalakkan pertumbuhan
sektor perkhidmatan sebagai enjin pertumbuhan ekonomi
yang baru dan terus meliberalisasikan sektor perkhidmatan
sejajar dengan hasrat Kerajaan untuk meningkatkan lebih
banyak pelaburan langsung asing ke Malaysia.**

PEBAP . . 'APPAP PEPYAAPAAP PEWAM PAEPYAT

NO. SOALAN: 22

PBPYAPYAAP : 'AAA AAMAB PJPAM
PAPAPAPA. : I*AL SAIAA AAPP APPP [AAYA PPIABAPyi
YAA3AA i -12PAPP Mm PfAP (PPPAAA}
3PAPAP : 21

Dr. HSew King Oheu P'CCaA SCinabalu] rninta Sieniterii Pengangkutaiii menyatakan sama ada dakwaan kontraktor bagi projek penyambungan Landasan Lapangan Terbang Antarabangsa Kota Kinabalu bahawa kerajaan lewat membuat pembayaran berperingkat sebanyak RM33 juta yang menyebabkan kelewatan menyiapkan projek tersebut. Bilakah projek ini akan siap.

JAWAFAM Tuan Yang

DiPertua,

Dakwaan pihak kontraktor berhubung isu kelewatan membuat bayaran berperingkat sebanyak RM 33 juta adalah tidak benar kerana semua tuntutan telahpun dijelaskan oleh Kerajaan. Projek Menaik Taraf Lapangan Terbang Antarabangsa Kota Kinabalu, Sabah bagi pakej 1 telah siap pada 4 Mac 2010. Bagi pakej 2, projek tersebut dijangka siap pada 18 Mac 2011.

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : L1SAN
DARI PAD A : YB TUAN LOKE SIEW FOOK
TARIKH : 12 OKTOBER 2010 (SELASA)

SOALAN

NO. SOALAN: 22

Tuan Loke Siew Fook [Rasah] minta PERDANA MENTERI menyatakan sama ada Kerajaan bersedia untuk meletakkan kuasa pendakwaan mengenai kes rasuah kepada Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia seperti yang disarankan oleh Jawatankuasa Khas dalam Laporan SPRM 2009.

m mmy umiohamed nazri bin abdul aziz

IMTERfi ID | JABATAM PERDAMA CENTER!

Tuan Yang di-Pertua,

Kerajaan tidak bercadang untuk memberikan kuasa pendakwaan dalam kws tsjuah kepada Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia (SFRJM) kerana kuasa pendakwaan terletak pada Peguam Negara. Berdasarkan Perkara 145 Perlembagaan Persekutuan, Peguam Negara hendaklah rnenasihati Yang di-Pertuan Agong atau Jemaah Menteri atau mana-mana Menteri mengenai apa-apa perkara undang-undang dan melaksanakan apa-apa tugas lain yang bersifat undang-undang yang dirujukkan atau ditugaskan kepadanya dan menunaikan fungsi yang diberikan kepadanya oleh atau di bawah Perlembagaan atau mana-mana undang-undang bertulis yang lain. Fasal (3) Perkara 145 menyatakan bahawa Peguam Negara mempunyai kuasa yang boleh dijalankan menurut budi bicaranya, untuk memulakan, menjalankan atau memberhentikan apa-apa prosiding bagi sesuatu kesalahan, selain prosiding di hadapan Mahkamah Syariah, Mahkamah Anak Negeri dan Mahkamah Tentera.

Di mana-mana negara pun, kuasa untuk membuat pertuduhan dan pendakwaan terletak pada Peguam Negara atau pun Pendakwa Raya yang bebas dan tidak dipengaruhi oleh agensi penyiasatan. Dalam menjalankan penyiasatan dan pendakwaan, perlu ada '*check and balance*'. Sekiranya agensi penyiasatan (dalam hal ini, **SPRM**) diberi kuasa untuk membuat keputusan untuk mendakwa, maka tidak wujud unsur pemikiran yang bebas (*independence of mind*) dalam **mempertimbangkan fakta dan keterangan sesuatu kes secara objektif**. Di samping itu, adalah janggal sekiranya agensi penguatkuasaan seperti **SPRM** yang menjalankan risikan dan penyiasatan pada masa yang sama

diberi kuasa untuk mendakwa. Siasatan yang dijalankan oleh SPRM perlulah diteliti dan disemak oleh Peguam Negara bagi menjamin ketelusan, keseimbangan dan keadilan selaras dengan kedudukan Peguam Negara sebagai Pendakwa Raya yang mempunyai kawalan dan arahan dalam semua pendakwaan jenayah dan prosiding di bawah Kanun Tatacara Jenayah seperti yang diperuntukkan di bawah seksyen 376 Kanun Tatacara Jenayah. Semua keputusan yang dibuat oleh Bahagian Perundangan dan Pendakwaan SPRM akan disemak oleh Panel Penilaian Operasi yang ditubuhkan di bawah SPRM. Walaupun pada hakikatnya Panel Penilaian Operasi SPRM diwujudkan untuk mengawasi ketelusan perjalanan SPRM, Panel ini masih dilihat sebagai sebahagian daripada komponen SPRM.

Sekiranya kuasa pendakwaan diberi kepada SPRM, besar kemungkinan agensi penguatkuasaan lain yang lebih besar seperti Polis Diraja Malaysia (PDRM), Jabatan Kastam Diraja Malaysia dan Jabatan Imigresen Malaysia akan membuat permohonan yang sama dan ini akan mendatangkan implikasi yang lebih sukar. Oleh yang demikian, kuasa pemutus untuk mendakwa perlulah diberikan secara eksklusif kepada Peguam Negara bagi melancarkan pentadbiran sistem undang-undang Negara ini.

Sekian. Terima kasih.

SOALAN 23

PERTANYAAN

LISAN

■
A

Y.B. **DATUK TIONG THAI KING**

[LAMAMC3]

TAPMH

12 OCTOBER 2010

SOALAN

Memmfcs HEMTEERI PELANCONSAW

meofatakarfi:

Bagaimanakah Kementerian **membangunkan** sektor pelancongan **di Sib** dalam **RMK-10 memandangkan** sektor **pelancongan memainkan peranan penting daSam** menjana pembangunan ekonomi setempat.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Di bawah Rancangan Malaysia Kesepuluh (RMKe-10), Kementerian Pelancongan telah mengemukakan cadangan projek pembangunan baru kepada pihak Unit Perancang Ekonomi, Jabatan Perdana Menteri bagi mempertingkatkan kemudahan dan infrastruktur pelancongan supaya ia dapat memberikan keselesaan kepada pelancong yang berkunjung ke Sibu. Cadangan projek pembangunan berkenaan masih dalam proses pertimbangan untuk kelulusan oleh pihak Unit Perancang Ekonomi, Jabatan Perdana Menteri.

Untuk makluman Yang Berhormat, selain projek pembangunan, program dan acara pelancongan yang dianjurkan oleh Pejabat Residen dan Daerah Sibu serta Kementerian Pelancongan dan Warisan Negeri Sarawak turut dijadualkan dalam kalender acara oleh Pejabat Kementerian Pelancongan Negeri Sarawak secara tahunan seperti *Borneo Cultural Festival, Borneo Harvest Festival, Lantern Festival, Jungle City Festival* dan *Borneo Tribal*

Extravaganza Festival.

SOALAN 23

Adalah menjadi teras strategic Kfemenfstian PeAnoongan
neaAAfkan program pelancongan yang dAdakan
iamnggaAkan paAiaaayjan dansaAik dan nnaAjari marAaa!';
ka^ad;.-* amakAAk --aaoiyAi -Aanyoo /.'!-- akar uaAL
Antaranya₅ grygram *homeoiay* adaAk merupakan aatu
keistak 'xmitY?u!ilfy^tiS^d tourism" berupaya n^aningkalkan
pendapatan komuniti kampung dan **membaiki** kualiti hidup
mereka. *Homestay* sesuai untuk pelancong asing yang
berminat kepada produk berbentuk "activity-based" dan
"experienced-oriented" kerana membolehkan mereka
menyestai aktiviti kampung seperi menanam pads, menoreh
getah, menganyam bakul dan aktivifi sungai.

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN
DARI PADA : DR. TAN SENG GIEW [Kepong]
TARIKH : 12 OKTOBER 2010 (SELASA)

SOALAN:

Dr. Tan Seng Giew [Kepong] minta PERDANA MENTERI menyatakan setakat mana beliau dapat melaksanakan Model Baru Ekonomi. Apakah

SOALAN NO: 24

yang diperlukan untuk mencapai negara yang maju dan berpendapatan tinggi pada 2020.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Kerajaan memahami bahawa penyelesaian secara inkremental bagi menangani masalah yang diwarisi serta menghadapi persaingan hebat antarabangsa tidak akan berjaya. Malaysia harus mendasarkan pakej perubahan yang berskala besar (Game Change) yang akan merangsangkan pertumbuhan dan pada masa yang sama menangani isu-isu struktur jangka panjang yang akan mengambil masa untuk diselesaikan. Bagi tujuan ini, 3 objektif utama Model Baru Ekonomi adalah mencapai satu tahap ekonomi yang berpendapatan tinggi, yang

sentiasa berketerangr.u.man ucai kemampandai!, LijampinG; Larusaha mendapatkan pelakuran E-;h l'lalam sektor-sektor yarn;? i/ernilai tinggi bagi menjan'iiii pandapa^an yang lebih bail-: until!-; pekerja dan para usahawan, Kerajaan akan sentiasa memastikan agar setiap rakyat Malaysia, fanpa tnaigambil kirv perbezaan kairm, niandapat peluang yano; aail dan r- akaama iirtuk menikmati kemajuan ekonomi negara. aAjektif kemampanan akats rnemastikan agar a-^tiap inisiatif yang dijalankan akan mengambil berat tentana ni^njamin satu taraf hidup yang baik bagi generasi yang akan uateng. (aila i ujuf-: kapada Lanipiran Maklumat Tambahan jika perlu)

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN PEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : **LISAN**
DARIPADA : **YB DATO'SERI ABDUL HADI BIN A WANG**
(MARANG)
TARIKH : **12 OKTOBER 2010**
SOALAN :

Dato' Seri Abdul Hadi bin Awang (Marang) minta PERDANA MENTERI menyatakan sejauh manakah idea 'kontrak sosiaT wujud dalam Perlembagaan Malaysia. Perlukan ia dilihat sebagai satu idea yang dinamis supaya ia selari dengan perubahan permikiran generasi terkini masyarakat Malaysia.

.L\WAILLM : ire DATO' a-!ERO EIOHAMED MAZRI ABDUL AZE

■LL::L.: AM LI; ^ZALLAA LLL -JLA^. rMALTBA

'ELIQL t t'L'jHj Li-LuLua,

Kuitiok sostsl tvlalah persetujuan yang AccipA sebc-ium irt^r* leka di kalangan para pemimpin Melayu, Cina dan India dan parts-parti yang hiereka wakiii UMNO, MCA dan MIC, Walaupun begitu, kontrak sosial ini hams dfanggap sebagai satu persetujuan di kalangan masyarakat berbilang kaum, bukan hanya golongan tertentu kerana permuafakatan ini telah mendapat sokongan rakyat sebagaimana yang dibuktikan melalui kemenangan Perikatan dalam pilihan raya 1955,

Kontrak sosial bukanlah istilah yang wujud dalam Perlembagaan Persekutuan pada tahun 1957 tetapi permuafakatan yang mewakiii semangat Perlembagaan. Dengan wujudnya kontrak sosial ketika proses ke arah mencapai kemerdekaan, usaha telah dapat dilakukan untuk menggubal Perlembagaan. Hasil permuafakatan dan persepakatan antara kaum itulah yang diterjeniahkan ke dalam Perlembagaan. Sehubungan itu, ketidakwujudan istilah kontrak sosial dalam Perlembagaan tidak penting kerana Perlembagaan itu wujud hasil daripada kontrak sosial tersebut, yakni permuafakatan setiap kaum.
Seklan, Terima kasih.

SOALAN NO.: 27

DEWAN RAKYAT MALAYSIA

PERTANYAAN LISAN

PERTANYAAN	LISAN
DARI PAD A	DATO' HENRY SUM AGONG [LAWAS]
TARIKH SOALAN	12 OKTOBER 2010

Dato¹ Henry Sum Agong [Lawas] minta **MENTERI SUMBER ASLI DAN ALAM SEKITAR** menyatakan komitmen seterusnya Kerajaan Pusat khususnya dalam menyediakan peruntukan untuk penyukatan Tanah Adat NCR di Sarawak dan bilakah dijangka penyukatan keseluruhannya Tanah Adat di Sarawak akan selesai.

JAWAPAN:

Tuan Yang Dipertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, bagi membantu menyelesaikan isu pengukuran Tanah Adat NCR di Sarawak, Kerajaan Persekutuan telah pun memperuntukkan sebanyak RM20 juta pada tahun 2010. Peruntukan berikutnya akan disalurkan dalam Rancangan Malaysia Kesepuluh (RMKe-10) bagi memastikan usaha pengukuran Tanah Adat NCR akan diteruskan.

Lab Bumiputra Sarawak/Sabah telah mensasarkan bahawa penyukatan keseluruhan Tanah Adat NCR di Sarawak dijangka akan dapat diselesaikan pada tahun 2015. Walau bagaimanapun, ia adalah bergantung khasnya kepada persetujuan di antara penduduk-penduduk berkenaan berhubung persempadanan tanah masing-masing. Sehingga kini, 13 buah kampung di 10 Bahagian dengan keluasan 6,272 hektar sedang disukat dan dijadualkan akan selesai pada akhir tahun 2010.

Sekian, terima kasih.

NO. mm : AA

MO. aup : uS:

Pertanyaan PERTANYAAN BAB1 JAWAB JJBAN
BEWAN BAKYAT

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : TUAN CHUA THAN CHANG { BATU 3
TARIKH : 12 OKTOBER 2010
RUJUKAN : 2978

SOALAN:

Tuan Cfiua TSan Chang [Bafu] minfa MENTERI DALAM NEGERI
memyatakan

- (a) siapakah atau golongan manakah yang dituduh oleh bekas Ketua
Polis Negara Tan Sri Musa Hasan yang campur tangan dalam
pentadbiran PDRM; dan
- (b) sama ada pihak KDN mengadakan siasatan dalam tuduhan ini dan
jika tidak benar mengapakah pihak PDRM atau KDN tidak
mengambil tindakan tatatertib terhadap beliau.

JAWAPAN

Tuan Yang Dipertua,

Saya mengucapkan terima kasih kepada Ahli Yang Berhormat Batu yang mengemukakan pertanyaan.

Tuan Yang Dipertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat dan dewan yang mulia ini, bagi menjawab soalan (a) saya tidak tahu siapakah yang dimaksudkan oleh mantan Ketua Polis Negara itu. Bagi menjawab soalan (b) pula, Kementerian tidak bercadang untuk mengadakan siasatan melainkan mantan Ketua Polis Negara memberikan maklumat terperinci mengenai dakwaan tersebut.

Em mm iM" [,yy-

ayy : r>d?

<;AY! YYRYARYAAM BAYI JAWYY YIYAH
YYWAIY ropy/vr
LB SAM

P E R T

DATO⁰ 8 BRAHII SMI BIN ALB | PASIR MAS]

ANYAAEMI DARI

12 OKTOIBER 2010

PADA T ARIKH

2977

~~RUJUKAN~~
SOALAM:

Daft©" Ibrahim tom Als | Pasir Mas] minta 61EMTERB DALAM
MEGERB menyatakan jusnlah lesen senjata api yang diluluskan kepaola
rakyat Malaysia sehingga 30hb September 2010 dan pecahan mengikut
kaum.

JAWAPAN:

Tuan Yang Dipertua,

Saya mengucapkan berbilang terima kasih kepada Ahli Yang Berhormat yang telah mengemukakan soalan.

Senjata api merupakan peralatan yang perlu dikawal memandangkan kegunaannya yang boleh mengancam keselamatan. Oleh itu, setiap permohonan untuk mendapatkan lesen memiliki atau permit senjata perlu melalui Polis Diraja Malaysia. Setiap permohonan, sama ada untuk membeli baru atau memindah milik, akan diberi pertimbangan berdasarkan keperluan pengguna, kebolehan, kemampuan dan keupayaan dari aspek fizikal, mental, kedudukan kewangan serta ekonomi individu yang memohon senjata api tersebut.

Tuan Yang Dipertua,

Sehingga 30 September 2010 sebanyak 59,434 lesen bagi memiliki senjata api telah dikeluarkan. Jumlah tersebut meliputi pemberian lesen memiliki senjata api secara umum. Mengikut pecahan kaum, jumlah lesen pemilikan senjata api yang telah dikeluarkan adalah sebanyak 60 peratus bagi kaum Melayu, 27 peratus bagi kaum Cina, 10 peratus bagi kaum India dan 3 peratus bagi kaum lain. Jumlah lesen memiliki senjata api adalah 0.27 peratus daripada jumlah populasi kaum. Jumlah lesen memiliki senjata api adalah 0.27 peratus daripada jumlah populasi kaum. Jumlah lesen memiliki senjata api adalah 0.27 peratus daripada jumlah populasi kaum.

^aabib atau 0a*b paiaaiaa dari jumlah populad [:ai.:m dan ilasa ■- baa bangaa
aabanyak 4₃b0b pemilb atau dailb jpemto dari jumlaai populasi kaum.

Tuan Yang Dipertua,

Kementerian juga sentiasa meletakkan faktor keselamatan dan ketenteraman
awam sebagai keutamaan semasa mempertimbangkan sebarang permohonan
atau rayuan untuk memiliki senjata api bagi memastikan keselamatan negara
terpelihara.

Aft: 30

**PEMBERITAHU PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, MALAYSIA**

**DARIPADA : TUAN SAIFUDDIN NASUTION BIN ISMAIL
[MACHANG]**

PERTANYAAN : LISAN

TARIKH : 12.10.2010

Tuan Saifuddin Nasution bin Ismail [Machang] minta **MENTERI KEWANGAN** menyatakan bagi kawasan Machang, berapakah jumlah wang Ehsan yang telah diagihkan, jumlah penerima dan kriteria penerima yang digariskan oleh pihak Kerajaan untuk menerimasumbangan tersebut.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, sehingga 30 September 2010, Kerajaan melalui Jabatan Pembangunan Persekutuan Kelantan telah mengagihkan bantuan Wang Ehsan sebanyak **RM184,800** di bawah Bantuan Kepada Pelajar bagi kawasan Machang. Bilangan penerima adalah seramai **924 orang** yang terdiri daripada **5 orang pelajar sekolah rendah** dan **919 orang pelajar sekolah menengah**. Murid sekolah rendah yang layak menerima bantuan Wang Ehsan adalah daripada keluarga berpendapatan

RM530 hingga RIVi 1,500 eebulan yang tidak menerima bail! r-n cferipada Kumpulan Wang Amanah Pelajar MhA'jn (KWAPM) di bawah Kementerian

f^njaran Malaria. Bantuan diberikan sebanyak dan
P-riannia L'ayi setiap keluarga dihadkan tidak meM^E'si daripada 2 orang
murid.

f\lanakata :aa;i:a pafhjar Tingkatan a At*; CAJ:l Tsngkatan d !da\A/aE!
daaA menerimo Aaitsjan Wang Eh?afi aAaiyric P.M300 esaiany di mana
bayeran pertama sebanyakE-c KM200 telah dikeluarkan dan bakinya akan
dikeluarkan sebelum akSiir tahun ini.

**PERTANYAAN
DARIPADA**

TARIKH

**LISAN
12 OKTOBER 2010 (SELASA)
NO. SOALAN :
31
Y.B. DATUK BILLY ABIT JOO (HULU RAJANG)**

SOALAN

Y.B. DATUK BILLY ABIT JOO minta PERDANA

MENTERI menyatakan berdasarkan pelbagai bengkel yang telah dan sedang dijalankan di seluruh pelosok Negara, apakah halangan-halangan utama yang menyekat proses perpaduan kaum dan pembangunan Malaysia secara umum dan apakah langkah-langkah yang sedang diambil oleh Y.A.B. Perdana Menteri untuk menangani masalah-masalah ini.

JAWAPAN oleh : YB Tan Sri Dr. Koh Tsu Koon

Walaupun negara kita adalah lebih aman dan damai berbanding dengan kebanyakan negara majmuk yang lain, tetapi perbezaan dari segi kepelbagaian agama, budaya dan bahasa kadang-kala mencetuskan perselisihan serta sentimen perkauman atau agama yang mungkin menggugat ketenteraman dan kestabilan masyarakat, sekiranya tidak diuruskan dan ditangani dengan sesuainya.

Oleh itu, sejak kemerdekaan dan sepanjang proses pembinaan negara selama 53 tahun, pucuk pimpinan negara pada amnya memang sangat sedar dan peka akan cabaran-cabaran untuk terus memupuk persefahaman, mengekalkan keharmonian, menguruskan pelbagai jurang antara kaum serta meredakan sebarang sengketa yang timbul. Penggubalan dan pelaksanaan dasar-dasar dalam semua bidang sentiasa berpandukan kepada Pelembagaan Persekutuan dan Rukun Negara sebagai asas kenegaraan yang mengambil kira dan merangkumi hak-hak asas semua rakyat secara seimbang.

Sememangnya, pelaksanaan dasar-dasar dan program-program pembangunan negara pada amnya telah mencapai kejayaan untuk membawa hasil-hasil kemajuan

ekonomi c'aa pembangunan sosial yang dapat **dinikmati** oleh **hampir semua rakyat**, serta **mengekalkan keharmonian**, kestabilan dan **keamanan**. Walaubagaimanapun, masih terdapat **cabaran-cabaran** dan **aspek-aspek kekurangan yang perils** diteivy-ni dr.:n c'btasi dalam beberapa **bidaiifi**.

Dalam bidang ekonomi, **pelaksanaan** dasar pembangunan, khasnya sej;;!; *V-P 0*, telah berjaya meningkatkan **tarnf hidup' rt'Lyat** pada **amnya**, **mongurangkan kadar kemiskinan tegar** ke satu paras yang agak rendah dan menstrukturkan semula masyarakat. Akan tetapi, **golongan berpendapatan rendah 40% ke bawah** masih perlu dibela dan dibantu supaya jurang pendapatan antara rakyat tidak membesar bahkan dapat dikurangkan. Penyertaan Bumiputera telah meningkat khasnya dalarn pelbagai bidang profesyen, tetapi pembangunan keusahawanan masih memerlukan perhatian yang lebih berfokus dan pendekatan yang lebih berkesan. Di samping itu, masih terdapat perasaan dipinggirkan (*deprivation*) antara kaum dan golongan sosial yang masih perlu ditangani

Sememangnya peluang pendidikan telah banyak bertambah dan meningkat khasnya bagi pengajian tinggi. Akan tetapi persaingan masih hebat khasnya bagi biasiswa, yang kadang kala menjadi isu politik. Sistem persekolahan yang berbilang aliran bahasa pengantar khasnya di peringkat rendah membolehkan rakyat kita mempunyai kemahiran dalam pelbagai bahasa. Kepelbagaian bahasa dan budaya ini menjadi kelebihan dalam usaha kita untuk menerokai pasaran-pasaran besar di negara- nagara Islam dan Barat serta China dan India. Akan tetapi, adalah perlu untuk terus menggalakkan interaksi dan memupuk perpaduan antara remaja dan belia di peringkat sekolah menengah dan institusi pengajian tinggi, termasuk melalui program-

program seperti Rancangan Integrasi murid-murid untuk Perpaduan (RIMUP), rancangan pembangunan belia dan sukan, Program Latihan Khidmat Negara (PLKN) dan sebagainya. Usaha menambahbaikkan program-program ini sedang dan hendaklah terus dipertingkatkan.

Di samping itu, usaha juga perlu ditingkatkan untuk terus menggalakan interaksi dan kerjasama antara kaum di tempat kerja, di tempat kediaman, di tempat riadah dan rekreasi, melalui sumbangan dari syarikat swasta, kesatuan pekerja, persatuan penduduk, Rukun Tetanga, JKKK, RELA, pertubuhan bukan kerajaan (NGOs) dan badan sukarela.

Sememangnya, Malaysia amat bertuah kerana hampir semua rakyat adalah terdiri dari penganut agama-agama utama sedunia (Worlds Great Religions). Akan tetapi, tidak dapat dinafikan bahawa perselisihan faham kadang kala berlaku, misalnya akibat dari pertukaran agama berkaitan dengan perkahwinan atau penceraian, pembinaan atau penempatan semula rumah-rumah ibadat, penggunaan istilah-istilah tertentu dan sebagainya. Isu-isu ini perlu diurus dengan baik, dengan sikap bertimbang- rasa dan bertolak-ansur. Oleh itu, sebuah jawatankuasa khas telah ditubuhkan untuk menguruskan dialog dan memupuk persefahaman antara pemimpin-pemimpin agama.

Sebagai kesimpulan, walaupun kepelbagaian bangsa, budaya dan bahasa menjadi masyarakat Malaysia begitu kaya beraneka-ragam, tetapi perhubungan antara kaum dan kumpulan perlu diurus dan ditangani dengan baiknya. Itulah sebab utamanya YAB Perdana Menteri melancarkan gagasan 1 Malaysia untuk terus menyemaikan nilai-nilai murni serta sikap penerimaan, saling menghormati dan keterangkuman (inclusiveness)

di kalangan rakyat. Memupuk persefahaman dan perpaduan dalam kepelbagaian (*unity in diversity*) memerlukan penyertaan dan

sumbangan semua pihak, terutamanya para pemimpin politik, pemimpin masyarakat dan penjawat awam.

DARI PADA : DATO' ISMAIL BIN KASIM (ARAU)

TARIKH : 12 OKTOBER 2010 (SELASA)

SOALAN:

Dato' Ismail bin Kasim [Arau] minta MENTERI PENERANGAN, KOMUNIKASI DAN KEBUDAYAAN menyatakan apakah usaha Kerajaan di dalam menjayakan visi 1 Malaysia dan agensi-agensi yang terlibat, apakah hasil keberkesannya setakat ini terutama di dalam mengetengahkan ideologi sebenar agar tidak disalah tafsir oleh rakyat.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Kementerian Penerangan, Komunikasi dan Kebudayaan telah menerajui siri penerangan mengenai Gagasan 1 Malaysia di seluruh pelusuk negara secara berterusan. Di antara program penjelasan yang telah dilaksanakan ialah Program Penghayatan 1 Malaysia oleh Jabatan Penerangan dan program Rapat 1 Malaysia oleh JASA.

Selain itu, Kementerian juga telah menjalankan beberapa kajian untuk mengukur tahap kesedaran, kefahaman dan penerimaan rakyat terhadap

SOALAN NO: 33

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
PERTANYAAN : JAWAB LISAN**

1 Malaysia . Antara kajian-kajian ini ialah seperti:

AAALA7! ACA 72

Apsifi! Awaii IAAfiaysllsi yasiy dijalankan oleh JabAAii I-'t.-nerangan paTA 74 April hingya 7 [ylc-i ;-.009 nmuk mendapatkan maksu dan maklum balas awatvi niengenai konsep 1 Malaysia cdapati 80% daripada responden bers^tujM dongan gagasan tersebut;

Kapaim AaaKBli A^am '3Malaysia yang dijalankan oleh Jabatan Mai Ehwa! Alias (JASA) pada 71 hinyga 76 April 7777 terhadap 4,905 responden menunjukkan 59.6% mengatakan konsep 1 Malaysia mudah difahami.

'Kajiasi H-Ces@d!ao'atfi Dami IAefaharaara Masyarakat Teoiuadaip fiAomsep 1 Malaysia' yang dijalankan oleh Kementerian pada **Oktober 2009 melalui kaedah temu bual secara bersemuka dengan sampel kajian seramai 12,212 orang responden. Hasil kajian menunjukkan 81.9% tahu dan sedar konsep 1 Malaysia. Tahap pemahaman rakyat terhadap 1 Malaysia adalah pada tahap sederhana (69%). Hasil daripada kajian juga menunjukkan bahawa 77.8% (7,783 orang) daripada responden mengatakan 1 Malaysia dapat menyatupadukan rakyat di negara ini berbanding dengan 4.1% (410 orang) yang mengatakan sebaliknya;**

DARIPADA : Y.B. TUAN KAMALANATHAN

AIL PANCHANATHAN (HULU SELANGOR)

SOALAN NO.:

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
PERTANYAAN : LISAN

TARIKH : 12 OKTOBER 2010 (SELASA)

SOALAN:

Y.B. TUAN KAMALANATHAN A/L PANCHANATHAN (HULU SELANGOR) minta MENTERI KERJA RAYA menyatakan bilakah projek pembinaan 'interchange' atau persimpangan Lebuhraya Utara Selatan yang menghubungkan kawasan Felda Sungai Buaya di Hulu Selangor akan bermula.

Tuan Ynrsff Di-Poriiua;

YiixiY isiak!u£ttao ASifi Yas'ifj f>.mormat, cadangsn ^rAY: t;»^mMnaan
A^Ymp-na^r? beYiK'kY' ;;;ul'M*.•-'.■ i A YYHSh bYiYiirayM 'Item
Yek-ifart (FYUY), antera i-YiYmpangari Yawaii;]; clati Biskit
Ben.mtung dsjsngka akan dimulaknn r?_ida bulan Mei '101 L FYYa masa kins
jurutom porunding telah dilantik manakala kerja-kerja ukur topografi, ssasatan
tapak dan draf pelan pengambilan tanah sedang giat dijalankan. Berdasarkan
perancangan, projek Persimpangan Bertingkap Sungai Buaya ini dijangka akan
siap sepenuhnya pada bulan Julai 2013.

Sekian, terima kasih.

NO SOALAN : 34

PEMBERITAHU PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : YB TUAN TONY PUA KIAM WEE
(PETALING JAYA UTARA)
TARIKH : 12.10.2010
(SELASA)

SOALAN:

Minta MENTERI PERTAHANAN menyatakan sebab Kementerian menempah melalui surat niat kepada Deftech Sdn Bhd 257 buah kereta perisai bernilai RM8 bilion, ataupun RM31 juta sebuah walaupun harga pasaran kereta perisai terkemuka di dunia tidak melebihi RM10 juta.

JAWAPAN:

Tuan Yang Dipertua,

Kementerian Pertahanan telah mengeluarkan Surat Niat kepada syarikat DRB-HICOM Defence Technologies Sdn. Bhd. (DEFTECH) untuk membuat perolehan sebanyak 257 unit Kenderaan Pengangkut Perisai (APC) Beroda 8x8 berserta variannya. Harga permulaan yang ditawarkan oleh pihak syarikat adalah RM7.983 bilion (hampir RM8.0 bilion).

Tuan Yang Dipertua,

Pengeluaran Surat Niat (*Letter of Intent*) bukanlah bermakna pihak Kerajaan telah bersetuju atau terikat untuk menempah kenderaan perisai 8x8 dengan pihak DEFTECH. Pengeluaran Surat Niat adalah bertujuan

bagi membolaSiEcatu pihak Kerajaan mengadakan perbincangan atau irF-
'Hclingsti bsnjut dengan pchak DEFTECH berhubung tawaran yang
dikemukakrui ofeh pihak PEFTEOTI P^ngeluaran Surat Nlat juga belum boleh
ditafsirkan sebagai mengikat Kerajaan dalam apa-apa jr.?a. **Sehubungan Kn, II**
'3menteria»« I ?4 lahanan hanya akas'e r^ertgeluarkan Surat Sefoih 'fftsmia
setelah semua perbincangcis f&M l'nuitilEigan berjaya dimuktamadkan dengan
harga dan terma-terma kontrak yang benar-benar mengunfungkan Kerajaan
serta negara tanpa kompromi dalam spesifikasi kenderaan dan sistem yang
dibekaSkan.

Tuan Yang Dipertua,

Setakat ini Enarga bagi pembekalan kereta perisai 8x8 ini masih di
peringkat rundSngan dan belum dimuktamadkan lagi oleh Kerajaan. Harganya
antara lain akan turut mengambil kira kos pembinaan fasiliti baru serta
pembelian peralatan bagi membangunkan kenderaan, pemindahan teknologi
serta perolehan Hak Harta Intelek (IPR).

SOALAN NO.:

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : Y.B. TUAN JOHN A/L FERNANDEZ

(SEREMBAN)

TARIKH : 12 OKTOBER 2010 (SELASA)

SOALAN:

Y.B. TUAN JOHN A/L FERNANDEZ (SEREMBAN) minta MENTERI KERJA RAYA menyatakan apakah sebab kerapnya berlaku kerosakan di bangunan Kompleks Mahkamah Jalan Duta, Kuala Lumpur walaupun baru 3 tahun dibina seperti berikut:

- (i) 13.9.2010 - banjir disebabkan kerosakan paip,
- (ii) 24.6.2010 - siting runtuh,
- (iii) 24.5.2007 - kebocoran paip,
- (iv) 9.5.2007 - tiada tenaga elektrik,
- (v) 7.5.2007 - kerosakan penghawa dingin, dan
- (vii) 30.4.2007 - siling dan lampu runtuh.

Ur.tuk makluman Ahli Yang Berhormat, projek pembinaan Kompleks

M r ? , ! s / Mnr fw !!i . YKf! K?«in ioKlii flimulakan pada buKn Januari 2W&' d&n siap sepftnuhnya pada 26 F^bruari 2007 dengan kos keseluruhan sebanyak REV1270 Juta. Kompleks Mahkamah ini telah dibina menerusi kaedah tender konvensional dengan reka bentuk dan pengawasan sepenuhnya oleh JKR. Kompleks Mahkamah Baru Kuala Lumpur ini telah diserahkan kepada Jabatan Perdana Menteri pada 17 April 2007. Terdapat beberapa insiden kerosakan telah berlaku selepas projek ini diserahkan, seperti kebocoran sistem retikulasi air, keruntuhan kecil siling dan beberapa peralatan tidak berfungsi dengan sempurna.

Untuk maklumam Dewan Yang Mulia ini, JKR telah menjalankan

siasatan terhadap insiden-insiden kerosakan berkenaan sebaik sahaja menerima laporan dari pengurusan kompleks mahkamah tersebut. Memandangkan kebanyakan dari kejadian kerosakan itu berlaku semasa dalam Tempoh Tanggungan Kecacatan (*defect liability period*) - iaitu sehingga 26 Februari 2008 - ia masih lagi di bawah tanggungjawab kontraktor utama, iaitu Johawaki Sdn. Bhd.. Sehubungan itu, kontraktor utama telah mengambil tindakan serta-merta memperbaiki sebarang kerosakan yang berlaku semasa tempoh tersebut. Walau bagaimanapun, bagi insiden kerosakan yang berlaku selepas tempoh kecacatan, Jabatan Perdana Menteri sebagai agensi bertanggungjawab untuk menguruskan operasi bangunan kompleks berkenaan telah mengarahkan syarikat **Kemuncak Facilities**

Management Sdn. Bhd., iaitu sebuah syarikat konsesi yang dilantik mengurus dan menyelenggara pengurusan Kompleks Mahkamah ini untuk mengambil tindakan bagi memperbaiki sebarang kerosakan.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, bagi mengelakkan insiden kerosakan sebegini dari berulang, Kementerian Kerja Raya telah mengarahkan pihak JKR untuk melaksanakan audit pemeriksaan yang menyeluruh terhadap keseluruhan bangunan kompleks mahkamah berkenaan.

Sekian, terima kasih.

;^6

PEMBER1TAHU
PERTANYAAN *nWMim*
RAKYAT, I^MLAAJIA

LISAN

IPEAT AMYAAM
DARIPADA

¥i§ » LO' LO" ISCAuA ^@^Ai^AA
6HA1APA [TArIWAEASSA]

TAPIMAI]

Si LAS 12 Orcr©IBEt 20310

LAOJ OCCAM
S©ALAM

01 [P^a233=L4@®a8]

Db% Lo* Lo" bnrato MtoGuamaidl ©ItaaDo [TTdwsmsgsa] rriinta IM1EMTEIRI
WILAYAH PE^SE&CUTUAM DAM ECESEJACTfEIRAAM [SAMfcMEt menyatakan
adakah Kerajaan bercadang untuk mewujudkan Badan **Amanah Hartanah Kg.**
Baru **dimana MAS dinaik taraf** sebagai **Pemegang Amanah Hartanah Kg.** Bans
sebab difahamkan Perbadanan Pembangunan Kg. Baru tidak langsung
melibatkan MAS dalam keanggotaannya sedangkan MAS mewakili secara
langsung suara anak-anak Kg. Baru.

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat bagi **Titiwangsa**, adalah fcidak [I3@iiao^a
dakwaan bahawa Perbadanan Pembangunan **Kampong Bharu** tidak langsung
melibatkan Lembaga Pentadbiran MAS. Kerajaan akan menubuhkan
Perbadanan Pembangunan Kampong Bharu di bawah satu akta Parlimen.

Ketika ini pihak Kementerian Wilayah Persekutuan Dan Kesejahteraan Bandar dan Pejabat Peguam Negara sedang menyediakan draf rang undang-undang bagi tujuan itu. Sebahagian daripada Ahli Lembaga Pentadbiran MAS **akan dilantik sebagai anggota sebuah Lembaga Penasihat kepada Perbadanan Pembangunan Kampong Bharu.**

Mengenai soalan samada Kerajaan bercadang untuk mewujudkan Badan Amanah Hartanah Kampong Bharu, sukacita dimaklumkan bahawa di dalam merangka kaedah pembangunan Kampong Bharu, Kerajaan memang telah mengambil kira untuk mewujudkan **sistem pemetaan amanah**. Sistem ini akan dilaksanakan oleh Syarikat-syarikat Berkaitan Kerajaan - *Government Linked Companies (GLCs)* yang telah dikenal pasti dan bakal dilantik sebagai agen pembangunan Kampong Bharu. Cadangan ini telah pun dipersetujui oleh Mesyuarat Jemaah Menteri dalam mesyuaratnya pada 5 Mei 2010. Bagaimanapun, semua cadangan pembangunan Kampong Bharu ini akhirnya akan tertakluk kepada persetujuan pemilik-pemilik tanah di Kampong Bharu.

mx MM : ■ ?
s

MCLAUP : Y!7

PBYIIYYAAM BAGS JAW&B LIYAY YEWAM
YAIYYT

PERIAMYAAN : LISAN

DARSPADA : TUAN ^ASIIR AMAK IKUJAT [SRI AM AM 3
TARSKH : 12 OKT0BER 2010
RUJUKAM : 2981

SOAP. AN:

Tuan Masir Anak Kujat | So Amman | minia HEMTERI DALAM MEGERI menyatakan apakah langkah keselamatan yang diambil oleh Kerajaan di sepanjang sempadan negeri Sarawak-Kaiimantan, Indonesia memandangkan demonstrasi anti-Malaysia oleh segelintir rakyat/negara berkenaan sering berlaku ke atas kedutaan kita di Jakarta.

JAWAPAN

Tuan Yang Dipertua,

Saya mengucapkan terima kasih kepada Ahli Yang Berhormat Sri Aman yang mengemukakan pertanyaan.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat dan dewan yang mulia ini, Kerajaan sedar bahawa sempadan Sarawak, Malaysia - Kalimantan, Indonesia sentiasa terdedah kepada ancaman keselamatan yang mampu menggugat keselamatan dan kedaulatan negara.

Bagi menjamin keselamatan terpelihara, Kerajaan telah merancang pelan tindakan jangka pendek dan jangka panjang. Bagi tempoh jangka pendek, Kementerian menerusi pihak polis sentiasa mempergiatkan rondaan bersama dengan Angkatan Tentera Malaysia (ATM) serta operasi bersepadu secara berterusan di sempadan di samping mempertingkatkan risikan keselamatan di kawasan berkenaan. Bagi tempoh jangka panjang pula, Kerajaan merancang untuk menambahbaik pos sedia ada serta mewujudkan lebih banyak pos-pos kawalan keselamatan di lokasi-lokasi strategik di sepanjang persempadanan negara.

Tuan Yang Pipertua,

yatan Ren^ni ndanya langk&lv tahy kah iarssbut, tahcip
kesei^tHrtOo d; aHftjW'yh ri^tjara uspctf

NO. AUM : 43

NO. AUP : 38

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT**

PERTANYAAN LISAN
DARIPADA TUAN ZULKIFLI BIN NOORDIN [KULIM BANDAR BARU]
TARIKH 12 OKTOBER 2010
RUJUKAN 2980
SOALAN:

Tuan Zulkifli bin Nordin [Kulim Bandar Baru] minta MENTERI DALAM NEGERI menyatakan:

- (a) berapakah jumlah kes membunuh diri yang dicatat dari tahun 2000- 2010 dan sila berikan pecahan mengikut agama, kaum, jantina, umur dan punca yang dikenalpasti; dan
- (b) apakah punca bunuh diri di kalangan orang Islam yang dikenalpasti; dan apakah langkah diambil untuk mengatasinya.

Tuan Yang Di Pertua,

Perlu diumumkan bahawa Laporan Aitii Yauy r^hc-rbiO'!: [•■].sEiui
CauA-T yang mengemukakan pertanyaan.

Untuk makluman Ahli-ahli Yang Berhormat dan Dewan Yang Mulia ini, bagi menjawab soalan (a) kes bunuh diri adalah dikategorikan sebagai kos mati mengejut (*sudden death report*). Sejak tahun 2000 sehingga 31 Ogos 2010 jumlah kes bunuh diri yang telah dilaporkan adalah sebanyak 3,602 kes. Antara yang paling ramai terlibat dalam kes ini adalah dari keturunan Cina iaitu sebanyak 1,510 orang, 1,017 keturunan India dan 580 orang keturunan Melayu.

Bagi menjawab soalan (b) pula, antara faktor-faktor yang dikaitkan dengan kes bunuh diri adalah seperti berikut:

- (i) tekanan perasaan akibat kegagalan dalam hidup, masalah keluarga, kematian orang tersayang dan sebagainya;
- (ii) mengalami penyakit jiwa seperti kemurungan dan trauma;
- (iis) terlibat dengan jenayah (bagi mengelak hukuman);
- (iv) terlibat dengan dadah;
- (v) mengalami masah kewangan yang kritikal seperti menanggung hutang yang banyak dan terlibat dengan judi; dan
- (vi) menghidap penyakit yang tidak dapat dirawat.

Tuan Yang Di Pertua,

Tiada langkah yang spesifik yang diambil oleh pihak polis bagi mengatasi kes bunuh diri ini kerana ianya berpunca dari masalah yang dihadapi oleh mangsa sendiri. Walau bagaimanapun, pihak polis sentiasa mengingatkan orang ramai supaya lebih mengambil berat ahli keluarga masing-masing agar dapat sama-sama menyelesaikan masalah yang dihadapi bagi mengelakkan berlakunya kes ini.

[E0_u YYYAAY 'A

PEMEPrEYYEUAPI PERTAPYAAE^Ei Dili WAN FtAKYPA

LYHPYAEYYAAP : **LISAN**

DIALYPY.PA : YYAY *UM* PET YEAPY [EPOTi! *TMUR* 1

YYPEYH ; IP YEYTYTYP Yy (YaAP/Y

SQALAM :

TUAN LIE! KIT SfiANG [IPOIH *TMUR*] minta Psrdana RAenteri menyatakan senarai 10 negara asing yang rnempunyai populasi diaspora Malaysia yang paling besar, dengan angka enggaran untuk setiap 10 negara berkenaan, dan apakah kejayaan yang dicapai dalam usaha menarik minat rnereka ini supaya pulang berkhidmat di Malaysia.

JAWAPAM :

Tuan Yang Di Pertua,

Kajian oleh Unit Perancang Ekonomi, Jabatan Perdana Menteri (UPE,JPM) pada tahun 2007 iaitu *Transformation to a Knowledge-based Economy: Addressing Policy and Strategy Gaps* yang menggunakan data *Global Migration, International Labour Organisation* menunjukkan bahawa pada tahun 2000, dianggarkan seramai 784,900 rakyat Malaysia yang menetap di luar negara. Sepuluh (10) negara yang mempunyai populasi diaspora Malaysia yang paling besar dan anggaran populasi untuk setiap negara tersebut adalah seperti berikut:

BIL	NEGARA	JUMLAH	BIL	NEGARA	JUMLAH
	Singapura	303,828	6	United Kingdom	50,061
2	Australia	78,858	7	Indonesia	46,850
3	Brunei	57,346	8	Kanada	21,721
4	Filipina	56,343	9	Jerman	16,602
5	Amerika Syarikat	51,669	~10	India	... -

Tuan Yang Dipertua,

Semenjak tahun 2001, Kerajaan melalui Kementerian Sumber Manusia telah melaksanakan Program Menggalakkan Warganegara Malaysia Berkepakaran yang Bekerja di Luar Negara Pulang ke Malaysia (REP). Menerusi program ini, Kerajaan membuka peluang kepada semua diaspora Malaysia di luar negara untuk kembali ke tanah air. Sehingga 7 Oktober 2010, Kerajaan

telah berjaya meluluskan 1,021 permohonan. Daripada jumlah tersebut, United Kingdom mendahului dengan bilangan permohonan sebanyak 380; Amerika Syarikat 149; Singapura 87 orang; Brunei 45, Australia 49; Jepun 36; Taiwan 33; Hong Kong 24; China 26; dan Kanada 10.

Bagi menangani isu keperluan modal insan berkepakaran tinggi secara lebih menyeluruh, Kerajaan telah memutuskan untuk menubuhkan *Talent Corporation* (TC) dalam tempoh Rancangan Malaysia Kesepuluh (RMKe-10). Mandat utama TC adalah menyelarae., ruemangkin dan memudau >^;- iitic.idlif mangekal dan rnenarik modal insan berkepakaran. Paaa ketska ini, persiapan awal sedang dibuat bagi membolehkan TO bonriila uperasi pada by lan Januari 2011.

Mekikii 1 isaha ini, Kerajaan mempunyai keyakinan bahawa kita akc:n dapac l y t k - u 1 Utah-', m^narik, membahyUb ttan mengekal!>ni modal insan bet tar,af ^unia bagi memenuhi keperluan iianara maju herpendapatan tingyi me-rijelang tahun 2020.

Hh^O

SJ.B/(12)

**PEMBERITAHU PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, MALAYSIA**

DARIPADA **TUAN MUHAMMAD BIN HUSAIN
(PASIR PUTEH)**

PERTANYAAN **LISAN**

TARIKH

12.10.2010

Tuan Muhammad bin Husain [Pasir Puteh] minta **MENTERI KEWANGAN** menyatakan jumlah bantuan kewangan yang ditarik balik selepas pemberian wang ehsan diberikan kepada pelajar-pelajar sekolah di negeri Kelantan.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, tiada bantuan kewangan daripada peruntukan Kerajaan Persekutuan yang ditarik balik selepas pemberian Wang Ehsan diberikan di bawah Bantuan Kepada Pelajar-Pelajar di negeri Kelantan. Bantuan pemberian Wang Ehsan ini merupakan perluasan kepada bantuan-bantuan kewangan sedia ada yang diberikan kepada rakyat Negeri Kelantan.

;;m imm yjr

PCYAYP : 1

pppETYyYAiTTAKi PBY-IYYTYAAK PAIY JAWAB IJSAP

DEWAP RAKYAT

PERTAMYAAM : U8AM
DARIPADA : WkM LiiM GUAM ENG | BAGAM J
TARIKH : 12 oktober 2010
RUJUKAM : 2982

SOALAN:

Turn Urn Gyasi Eng [Hagan 3 minta SfIENTERI DALAI! i'MEGERI menyatakan hasil siasaian ke alas tuduhan bekas Ketua Polis Negara, Tan Sri Musa Hassan bahawa kuasa ketiga telah mencampuri hal ehwai polis dan mengganggu kerja kepolisan dan juga sindikef jenayah. Nyatakan tindakan yang 'diambil sekiranya ia tidak benar.

JAWAPAN

Tuan Yang Dipertua,

Saya mengucapkan terima kasih kepada Ahli Yang Berhormat Bagan yang mengemukakan pertanyaan.

Tuan Yang Dipertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat dan dewan yang mulia ini, buat

masa ini Kementerian tidak bercadang untuk membuat siasatan ke atas dakwaan mantan Ketua Polis Negara mengenai campurtangan pihak ketiga dalam urusan polis. Kementerian juga tidak bercadang untuk mengambil tindakan kepada dakwaan tersebut.

rEi»PPPLP^L LLPLA1LLAAP
r/eylap rapyal MM aysea

PERTAETLAAN
LPPLL/Y3A

DR. MfCPAEL AiAYV:JaiL]:£^A.r'-_ |,

TAPPLH1

<Y¥LPAJ piPGAi YIRPY) i?,A(L2cm PLY

f!0,, SOALAM

.WISAM

DR. MICHAEL JEYAPUPIAP DE^{L<}VAPAJ pUMGai LIPUY] minta MENTERI
PEROAGAMGAM *DALAM* NEGERI, POPERASI DAM KEPEMG(GUNAAN
menyatakan hasil siasatan terhadap penipuan 43 peserta pekebun kecil di
Perlop, Sungai Siput oleh Koperasi Pekebun Kecil Daerah Kuala Kangsar Bhd.
Apakah cadangan Kerajaan untuk memulihkan situasi.

JAWAPAN

Tuan Yang Dipertua,

Hasil siasatan mendapati Koperasi Pekebun Kecil Daerah Kuala Kangsar Berhad (KPKKK) sebenarnya telah gagal untuk memajukan tanah peserta-peserta yang terlibat. Koperasi telah membuat perjanjian dengan 43 peserta (bukan anggota koperasi) untuk membangunkan kawasan kelapa sawit seluas 443 ekar tanah milik peserta dengan projek Tanam Semula Kelompok (TSK). Walau bagaimanapun, pembangunan tanah tersebut telah menghadapi masalah kerana kemusnahan akibat serangan binatang liar.

Kementerian Perdagangan Dalam Negeri, Koperasi dan Kepenggunaan (KPDNKK) melalui Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM) telah melaksanakan langkah-langkah pemulihan terhadap projek tanam semula tersebut. Antara usaha-usaha yang telah dilaksanakan adalah seperti berikut:

- (i) Koperasi Gabungan Negeri Perak Berhad (KGNPB) telah diminta untuk membantu mengatasi masalah ini dengan mengadakan kerjasama dengan KPKKK bagi mengurus tanah tersebut. Sehingga

kini, 246 ekar sedang diusahakan dengan tanaman kelapa sawit. Baki 187 ekar tanah sedang diusahakan bagi tanaman pisang sebagai tanaman kontan sebelum tanaman kelapa sawit dilaksanakan.

- (ii) SKM telah menjadualkan semula pinjaman Koperasi tersebut dari Tabung Modal Pusingan berjumlah RM615,000 di mana tempoh pinjaman telah dipanjangkan dari tempoh 15 tahun ke 20 tahun supaya bayaran ansuran bulanan dapat dikurangkan.
- (iii) Perbincangan seterusnya telah diadakan pada 5 Oktober 2010 di antara SKM, KPKKK, KGNPB dan peserta-peserta projek berkenaan bagi membincangkan usaha-usaha proaktif yang dilaksanakan bagi tujuan pemulihan tanah tersebut.

KPDNKK akan terus berusaha dan komited dalam memantau perkembangan perkara ini.

PYYTAYYAAY UHm DYWAK YAYYAT

tmEYPAYA PE
F^jj
mY
TAYIYrl MM

SUSA
N

12 OYTYBER. YYI8 f YHLASA)

Y„S. TUAriI YAYPAL SiWYY (
BYYYST Y^SYU^ojR >„

SOALAY

{.//. T UAH YA1APAL SliMGH minta PERDANA

MENTERI menyatakan samada Kerajaan bersedia **untuk memperuntukkan** f
Rmo Relations Met ' **terutamanya r**emandangkan **kenyataan-kenyataan baru-baru ini**
oleh beberapa pihak. Sekiranya tidak, nyatakan sebab-sebab.

JAWAPAN oleh : YB Tan Sri Dr. Koh Iso Koon

Cadangan untuk menggubal Akta Hubungan Kaum timbul lanjutan dari
beberapa isu sensitif dan kenyataan berbau **perkauman** yang telah dibangkit dan
hangat dibahaskan oleh pelbagai pihak dengan liputan media cetak dan elektronik
secara meluas yang mencetuskan emosi dan persepsi yang negatif mulai
pertengahan tahun 2008. Tujuan cadangan akta ini adalah untuk membendung dan
mengambil tindakan terhadap individu atau kumpulan yang percakapannya atau
tingkahlakunya boleh menjejaskan hubungan baik di antara kaum.

Selanjutnya, Jabatan Perpaduan Negara dan Integrasi Nasional (JPN1N) telah
ditugaskan oleh Jemaah Menteri supaya mengkaji dan membuat perbandingan antara
akta-akta yang serupa di negara-negara lain, menganjurkan perbincangan meja bulat
bersama Instituti Kajian Etnik (KSTA), Universiti Kebangsaan Malaysia (UKM) yang
disertai oleh para ahii akademik, NGOs, sektor awam dan sektor swasta.

Berdasarkan rumusan laporan JPNIN, Jemaah Menteri pada Januari 2009 telah
membuat keputusan bahawa adalah tidak perlu untuk menggubal satu Akta
Hubungan Kaum, kerana akta-akta yang sedia ada adalah memadai untuk tujuan

i.YY Y VYYY 4S

tersebut. Jikalau

perlu, akta-akta yang sedia ada boleh disemak, diteliti, diperjelas dan dipinda, serta dilaksanakan dengan lebih berkesan dan adil lagi.

Dalam membuat keputusan ini, Jemaah Menteri juga mengambilkira hakikat bahawa Perlembagaan Persekutuan adalah landasan asas yang dengan jelasnya mengambilkira kepentingan semua kaum di negara ini, manakala Rukunegara merupakan prinsip-prinsip panduan. Di samping itu, adalah didapati undang-undang sahaja tidak boleh memaksa seseorang untuk menyukai orang lain. Di sebaliknya adalah perlu diutamakan penerapan nilai-nilai murni dan perubahan sikap melalui proses pendidikan dan pemasyarakatan (*socialization*) yang dianggap akan mendatangkan hasil lebih berkesan dan berkekalan.

Mulai April 2009 apabila YAB Dato' Sri Najib Tun Razak mengambilalih sebagai Perdana Menteri, kerajaan telah memperkenalkan dan melaksanakan Gagasan 1 Malaysia, Program Transformasi Kerajaan (GTP) dan Program Transformasi Ekonomi (ETP) untuk terus memupuk, memelihara dan memperkukuhkan lagi perpaduan dalam kepelbagaian (*unity in diversity*) yang dipandu oleh teras-teras perpaduan dan penerapan nilai-nilai aspirasi serta konsep "keterangkuman" (*inclusiveness*) supaya semua kaum mendapat manfaat dari dasar-dasar yang dilaksanakan oleh kerajaan secara adil dan berkesan, tidak ada sesiapa yang ditinggirkan.

Di samping itu, kerajaan terus mempertingkatkan program-program yang sedia ada dan memperkenalkan program-program baru untuk terus memupuk persefahaman dan perpaduan, seperti Rukun Tetangga (RT) dalam kawasan-kawasan perumahan, Rancangan Integrasi Murid-Murid Untuk Perpaduan (RIMUP) antara sekolah-sekolah rendah pelbagai aliran, Program Latihan Khidmat Negara (PLKN)

untuk belia, serta melalui sukan dan pelbagai program interaksi untuk belia dan wanita. Galakan dan sokongan juga diberi kepada syarikat-syarikat swasta dan NGOs untuk menganjurkan aktiviti-aktiviti interaksi antara etnik.

Walau bagaimanapun, lanjutui ucra aduan-aduan kebelakangan ini terhadap kenyataan teberapa orang penjawat awam yang menyentuh sensitif kaum, Ketua Setiausaha Negara telah mengeluarkan Surat Pekelilingi Am pada 14 Oktober 2010 untuk menegaskan pendirian kerajaan untuk membendung kenyataan-kenyataan dan perbuatan-perbuatan yang boleh menjejaskan hubungan antara kaum. Surat ini menjelaskan prinsip dan prosedur tindakan tatatertib untuk menangani kes-kes seumpama ini. Sekiranya terdapat apa-apa cadangan yang membina, penambahbaikan terhadap prosedur dan peraturan-peraturan boleh dipertimbangkan.

Sebagai kesimpulan, hubungan antara kaum, sepertimana hubungan antara manusia dalam konteks yang lain, memerlukan sikap positif dan pendekatan munasabah dan semua pihak yang terlibat untuk terus memupuk keharmonian. Di dalam isu perpaduan dan hubungan antara kaum, peranan pemimpin politik dan pemimpin masyarakat secara membina adalah amat penting.

PEMBER1TAHUAN PERTANYAAN

DEW AN RAKYAT, MALAYSIA

PERTANYAAN LISAN
Y.B. TUAN CHARLES ANTHONY A/L R.SANTIAGO

KLANG

DARI PAD A 12.10.2010 (SELASA)

44

KAWASAN

TARIKH NO. Y.B. TUAN CHARLES ANTHONY A/L

SOALAN R.SANTIAGO minta MENTERI

PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI

menyatakan adakah Perjanjian Perdagangan Bebas (FTA)

'legally binding' untuk negeri-negeri Sabah dan Sarawak.

Adakah Kerajaan bercadang untuk memperkenalkan

perubahan supaya menyelaraskan 'the movement of natural

person' di kedua-dua negeri ini.

JAWAPAN

Tuan Yang Di **Pertua**,

Dari segi **undang-undang** antarabangsa Perjanjian

Perdagangan **Antarabangsa** (*Free Trade Agreement* ("**FTA**")

■ *... tyat fM ...* ⁸ Mtojiniisn fang
dlmeteral *... elh* negara-negara* Oalaoiin konteks Ini₃ fang diikfiraf
selbagai "mxsgara" dad sego yndang-yoidang asitarabangsa adalali
Persekytyaoi *... Mtu*

Malaysia *... elipyi* Sabali dan Sarawak,

... Delhi ity_s apaMa FTA ditiandatangani *... leli* Kerajaan
Persekyfyan₃ *lanya* adalali selaras dengan kyasa yang
diperyntykkan *... IS Imimb* FerBembagaan PersekwSyau ktasysnyii
Jadyai IK*... seroblan_g* Senarai fl Perlemtoagaan FerseMyaoio Item
1(a) Senarai tersebyf meroperyntykkan perkara - perkara
Iberkaitan "M ehwafI Soar negeri" termasyk trltS₃ perjanjian dan
k*... nwensyen* dengan negara lain dan segaSa perkara yang
menghybungkan Persekytuan

dengan mana-mana negara lain. Maka FTA tersebut juga mengikat Sabah dan Sarawak.

Walau bagaimanapun, sekiranya sesuatu perkara atau obligasi yang diperuntukan dalam perjanjian FTA yang berkenaan berada di bawah bidang kuasa Kerajaan Negeri selaras dengan Perlembagaan Persekutuan, maka adalah wajar konsultasi dijalankan antara Kerajaan Persekutuan dengan Kerajaan Negeri sebelum perjanjian FTA tersebut dimeterai. Ini adalah kerana sebarang keingkaran terhadap mana-mana syarat dan terma perjanjian FTA tersebut oleh Kerajaan Negeri akan turut mempunyai implikasi ke atas Kerajaan Persekutuan.

Apa-apa komitmen di bawah FTA mengenai kemasukan dan pergerakan profesional ke Malaysia adalah masih tertakluk kepada perundangan immigrasi domestik yang sedia ada. Begitu juga komitmen lain-lain negara di mana perundangan dan disiplin domestik adalah hak mutlak

sesebuah negara.

Soal & Wuc -A

SliOAAJA /CWAM AAAYAT
MESYUARAT PBAA;;AL
[CETERA,
PA.itLoiMAj ABAJA BR.AA
!AAAAAAJIN AAVAS
IQARIPAAA : YA YAfY⁵ fciYKY MAHBYJYYAFEic
I SiHIU]
TARS 12 i-AAFABKA
AH AY50
SOAP.,., 45
AW

ment MENTERI SASWS, TEKNOLOGI DAW SNO¥ASI menyatakan apakah usaha yang dilakukan oleh Kerajaan bagi membanteras ancaman siber yang kian berelusage dan apakah kesannya terhadap kesejahteraan masyarakat sejagat.

JAWAPAM:

Tuan Yang Dipertua,

Sungguhpun tahap penggunaan sistem keselamatan maklumat/data daripada ancaman siber bagi Jabatan-jabatan, Agensi-agensi Kerajaan dan pihak swasta di Malaysia berada di tahap yang baik, Kementerian tidak harus berpuas hati dan merasa selesa. Sebaliknya pelbagai usaha perlu dipertingkatkan lagi bagi memperkasakan ruang siber negara.

Bagi memperkasakan ruang siber negara daripada ancaman-ancaman siber yang semangkin meningkat, inisiatif-inisiatif yang telah dilaksanakan oleh pihak Kerajaan adalah seperti berikut:

- i. Melaksanakan Dasar Keselamatan Siber Nasional (*National Cyber Security Policy - WGSP*) yang merupakan satu inisiatif komprehensif dalam menangani ancaman-ancaman siber terutamanya dalam melindungi Prasarana Kritikal Maklumat Negara (*Critical National*

Information Infrastructure - CNII). Perkhidmatan yang dilaksanakan oleh organisasi-organisasi CNII adalah perkhidmatan yang menjadi tanggung kepada sosial, ekonomi, pentadbiran dan keselamatan negara. ii. Penubuhan agensi teknikal/pakar, CyberSecurity Malaysia, di bawah kawal selia Kementerian Sains, Teknologi dan Inovasi (MOSTI), yang mempunyai keupayaan teknikal dalam menangani aspek keselamatan siber di peringkat nasional.

Di samping itu, pihak Kerajaan juga telah dan sedang melaksanakan beberapa inisiatif melalui kerjasama dengan pelbagai kementerian dan agensi-agensi Kerajaan seperti berikut:

- i. Membangunkan Pelan Pengurusan Krisis Siber Negara di bawah kawalselia Majlis Keselamatan Negara (MKN). Pelan ini membolehkan tindakbalas terhadap ancaman-ancaman siber diambil secara bersepadu di peringkat nasional.
- ii. Mengkaji kelompongan undang-undang negara bagi membolehkan ancaman siber ditangani dengan lebih berkesan oleh agensi-agensi penguatkuasa.
- iii. Mengarahkan organisasi-organisasi CNII melaksanakan pensijilan ISO 27001 - *Information Security Management System (ISMS)* bagi memperkasakan sistem jaringan ICT dan pengurusan maklumat.
- iv. Membangunkan Strategi Nasional untuk Program Pembudayaan dan Pembangunan Keupayaan Dalam Keselamatan Siber (*National Strategy for CyberSecurity Acculturation and Capacity Building Program*).
- v. Melaksanakan program kesedaran siber diperingkat nasional seperti CyberSAFE iaitu *Cyber Security Awareness For Everyone*. Ini adalah inisiatif CyberSecurity Malaysia bagi memberi pendedahan dan kesedaran berkenaan isu keselamatan siber/internet dan ancaman yang dihadapi. Program ini merangkumi semua peringkat masyarakat ke arah mewujudkan persekitaran siber yang selamat.

- vi. **Menjalin hubungan dan kerjasama di dalam bidang keselamatan siber di peringkat antarabangsa melalui Asia Pacific Computer Emergency Response Team (APCERT) dan negara-negara OIC- melalui Organisation of Islamic Conference - Computer Emergency Response Team (OIC-CERT)**

Dengan adanya inisiatif-inisiatif tersebut, telah memberi kesan positif dan kebaikan kepada masyarakat seperti;

- i. Adanya pusat pengaduan setempat berkenaan **insider*** cyber di niasia masyarakat **boleh mendapatkan khidmat dan bantuan teknikal secara percuma** melalui Pusat Koordinasi **Cyber999** yang **dikendalikan oleh CyberSecurity Malaysia**.
- ii. **Penubuhan Pusat Rangkaian Keselamatan oleh Suruhanjaya Komunikasi dan Multimedia Malaysia sebagai pusat pemantauan keselamatan siber.** Ia juga memberikan amaran awal kepada semua pihak yang berkaitan di Malaysia. Pusat ini bertindak sebagai termometer rangkaian Internet kebangsaan untuk memberikan pemahaman menyeluruh berkaitan ancaman siber pada tahap makro dengan penglibatan dan kerjasama daripada sektor awam dan swasta.
- iii. **Peningkatan dalam bidang penyelidikan dan pembangunan siber yang mana telah mengujudkan kerjasama antara organisasi swasta, kerajaan dan institusi pengajian tinggi.**
- iv. **Membangunkan Portal Rangkaian Keselamatan (www.skmm.gov.my/cybersecurity) yang dikendalikan oleh Suruhanjaya Komunikasi dan Multimedia Malaysia untuk memberikan kesedaran kepada urrsum tentang pelbagai isu keselamatan siber.**
- v. **Peningkatan latihan dan pensijilan dalam bidang keselamatan maklumat yang seterusnya meningkatkan professional-professional yang bertauliah dalam bidang ini.**

vi. **Mewujudkan masyarakat yang peka terhadap keselamatan siber.**

NO. AUM

NO. AUP :

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT**

PERTANYAAN DARIPADA	LISAN DATO' HAJI WAN ABD RAHIM BIN WAN ABDULLAH [KOTA BHARU]
TARIKH	12 OKTOBER 2010
RUJUKAN	3212

SOALAN:

Dato' Haji Wan Abd Rahim Bin Wan Abdullah [Kota Bharu] minta **MENTERI DALAM NEGERI** menyatakan apakah Kerajaan bercadang melanjutkan tempoh 'Border Pass' Rakyat Thailand yang datang mengambil upah menoreh getah di Malaysia.

JfiMAPPak

T".^n Yftpp

Yenim; L-Yh y-y-. uu^Yji j Y ^ Y ^ n T i - Y r Y n Y'Yi Yhc-au
y?.nrj rii<'-niy-rm YY; <n PBI Yi r/fi^j s Y.ifp(Y >ut

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, *Border Pass* atau juga dikenali sebagai Pas Sempadan adalah dikeluarkan di bawah Peraturan 36, Peraturan-Peraturan Imigresen 1963.

Golongan yang layak untuk memohon Pas Sempadan adalah terdiri daripada warganegara Malaysia dan Penduduk Tetap Malaysia berketurunan Thai yang menetap lebih tiga (3) tahun di Kelantan, Perlis, Kedah atau Perak bagi tujuan lawatan sosial ke Thailand. Sementara itu, Kerajaan Thailand telah mengeluarkan Pas Sempadan kepada warganegaranya yang layak untuk memasuki Malaysia di bawah syarat-syarat yang sama. Pada masa ini dasar semasa Kerajaan membenarkan pemegang Pas Sempadan untuk masuk dan bekerja secara bermusim. Tempoh sah laku Pas Sempadan adalah 6 bulan dan ia tidak boleh dilanjutkan. Pemegang pas Sempadan perlu memohon pas yang baru setelah ia tamat tempoh sah lakunya.

Buat masa ini, Kerajaan tidak bercadang untuk melanjutkan tempoh sah laku Pas Sempadan khususnya bagi kategori pekerja tradisi. Sni adalah berdasarkan faktor keselamatan yang memerlukan Kerajaan menjalankan pengesanan dan pemantauan pergerakan warga asing terutamanya pekerja-pekerja asing yang berulang-alik di antara sempadan Malaysia dan Thailand. Melalui permohonan pembaharuan

Pas Sempadan, Kerajaan akan sentiasa dapat mengemas kini, memeriksa dan mengesahkan maklumat pemegang Pas Sempadan. Perkara ini juga sedang dipertimbangkan dalam perbincangan mengenai pindaan Perjanjian Pas Sempadan 1940 di antara Malaysia dan Thailand dengan mengambil kira faktor-faktor ekonomi, sosial, keperluan dan senario semasa penduduk sempadan.

I ALAN 47

PEfVIBERITAHUAN **PERTANYAAN DE**

DARIPADA PER
TAN
YAA
N

LISAN

Y.B. PUAN FONG PO KUAN

T ARIKH

[1

BOMJM

12 OECTOBER 2010

SleoTMfe) ! . ; ;

Berapakah kos keseluruhan perbelanjaan dan jumah rombongan
10 hars misi ke Australia dan New Zealand baru-baru ins. Nyatakan
tempat-tempat yang dilawati serta apakah ilham yang diperolehi

semasa lawatan untuk diterima pakai di Malaysia.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Yang Berhormat, misi ke New Zealand dan Australia dari 18 hingga 29 Ogos 2010 adalah pertama kali yang diketuai oleh seorang Menteri sejak tahun 2004 dan pertama kali diadakan di negara New Zealand. Jumlah kos yang terlibat untuk membiayai Menteri Pelancongan Malaysia serta pasangannya dan seorang pegawai kanan beliau dalam misi 10 hari adalah sebanyak RM244,720. Sebanyak 5 agensi swasta dan 3 agensi di bawah pihak kerajaan negeri telah turut serta dalam misi tersebut dengan kos perbelanjaan dibiayai oleh agensi masing-masing. Dalam misi selama 10 hari itu juga, bandar-bandar yang dilawati adalah Auckland, Rotorua, Christchurch, Queenstown dan Milford Sound di New Zealand, manakala, Sydney, Melbourne dan Adelaide di Australia.

Tuan Yang di-Pertua,

Misi Jualan merupakan salah satu strategi pemasaran yang penting bagi menarik perhatian pelancong selain daripada pengiklanan dan publisiti media untuk memberi sentuhan secara peribadi (*personal touch*) kepada para pengusaha pelancongan, syarikat penerbangan

dan media asing dalam pasaran sasaran. Justeru itu, program misi juaE&rt, merangkismi caminap, temfsrt.rei^tP cAngan PiedA atau «te-^n taleAayen dan radka riiapa AaAan aatuk pAaA pihak yang tedibat daiam perfjnafRM pakappakei Malaysia. Antara pruduk yang dEbatl AA.Ur; adAAs a;aka a/*;paaAay A;a^>,<av'5 -aA^a palp AAkajaAv /Ap *Second Home* (MM-i!), MaaAjalkAAaA *divine*], afariaarp rrakaaaa, ekaiaaAnaangan dan MSAA

Di **samping itu, misi jualan juga memberi peluang untuk meninjau produk atau tarikan terkini di pasaran-pasaran itu yang mungkin boleh dicontohi pengusaha pelancongan di Malaysia kelak. OSeh itu, daripada miss tersebut, kita mendapat illiam strategi pembangunan eko-pelancongan yang boleh kita contohi dari negara-negara berkenaan.** Selain daripada itu, misi tersebut adalah untuk meninjau *community based tourism* yang **direka oSeh masyarakat Maori di New Zealand dan model itu boleh juga dicontohi di negara kita memandangkan negara kita mempunyai komuniti etnik yang peSbagai.**

